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ACTA PLE NÚM. 8/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 DE 
SETEMBRE DE  2002 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 DE SETEMBRE DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis de setembre de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 

PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 7/02, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 de juliol d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Ratificar la Resolució de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, número 182/02 de data 17 de juny, mitjançant la 
qual s’aplica la modificació establerta per la resolució de la Conselleria 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, referent als imports del 
“plus d’analogia”, que afecta al personal laboral que presta serveis en 
l’escola especial de Can Mercader. 
 
 
 “Vist que en data 22 d’octubre de 2001 es va publicar en el Diari 
Oficial de Generalitat de Catalunya, n. 3497, la resolució del la subdirecció 
general de Relacions Laborals de 8 d’agost de 2001, per la qual es disposava la 
inscripció i la publicació de la revisió de les taules salarials de l’any 2001 del 
personal acollit al conveni col·lectiu de treball d’àmbit de Catalunya per al 
sector de les escoles d’educació especial de Catalunya, 
 
 Atès que per resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació n. 418/2001, de 18 de desembre, es va acordar aplicar les noves 
taules, establint les noves retribucions del personal de l’escola especial de Can 
Mercader de conformitat al contingut de l’esmentada disposició. 
 
 Atès que per resolució de la Conselleria d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, es va acordar en data 5 de novembre de 2002, una 
modificació de les quanties establertes pel plus d’analogia en l’esmentada 
disposició. 
 
 Atès que aquesta modificació afecta a les categories professionals de 
professor titulars i educadors. Pels educadors la modificació era amb efectes 1 
de gener de 2001 i pels professors amb efectes 1 de setembre de 2001. 
 
 Atès que en la partida pressupostària 49 423D0 13000 de personal 
laboral de l’Escola Especial de Can Mercader i en la 49 313A0 16000 
d’assegurances socials hi ha consignació i previsió suficient per atendre 
aquesta modificació, 
 
 Atès el contingut de l’informe del Departament de Recursos 
Humans, 
  
 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, i els Estatuts de l’Institut Municipal 
d’Educació, 
 

HA RESOLT 
  
 Primer.- Aplicar la modificació establerta per la resolució de la 
Conselleria d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya de data 5 de 
novembre de 2001, referent als imports del “plus d’analogia” que afecta al 
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personal laboral que presta serveis en l’Escola Especial de Can Mercader, amb 
els efectes que s’indiquen: 
 
Categoria              Import anyal (inclòs pagues extres)                                                   Efectes  
Professor/a                               2.121,70 Euros              1 de setembre de 2001 
Educador/a                              2.590,56 Euros 1 de gener  de  2001 
 
 Segon.- Establir que les retribucions anyals  del personal que tot 
seguit es relaciona restin establertes en la forma que tot seguit s’indica, amb 
els efectes que així mateix s’estableix. 
       
Empleat/da   Categoria   Salari     Antiguitat             Compl.           Compl            Plus       Plus     Pagues           Total 
     Base                    Respons.           Espec.  Analogia Inamov.  Extres           Brut  
 
Efectes 1 de setembre de 2001 
 
VERDURA      LOGOPEDA 
MILIAN                               14.659,91   2.339,62              -                431,36    1.818,61       -          3.208,25   22.457,75  
MONTSERRAT  
 
CASTELLS      DIRECTOR/A  
PALAU                                14.659,91  3.743,46      2.476,29            431,36     1.818,61  254,01   3.897,28   27.280,93  
M.ASUNCION 
 
FERNANDEZ  PROFESSOR/A   
MENDEZ  14.659,91  2.807,62      -             431,36     1.818,61       -      3.286,25    23.003,75  
ISABEL  
 
GABIRONDO  PROFESSOR/A   
CONCEJO  14.659,91  3.275,54     -             431,36      1.818,61   254,01   3.406,57      23.846,01  
CRISTINA 
 
GUAL             PROFESSOR/A   
DALMAU                          14.659,91  3.275,54     -            431,36      1.818,61    254,01   3.406,57     23.846,01  
ELENA 
 
GUEVARA      PROFESSOR/A    
OLIVER  14.659,91 3.743,46     -            431,36      1.818,61    254,01   3.484,56      24.391,92  
AMADOR 
 
LOPEZ           PROFESSOR/A    
CORNEJO                         14.659,91  3.743,46     -            431,36      1.818,61    254,01   3.484,56      24.391,92  
MARGARITA 
 
LOPEZ           PROFESSOR/A    
DUQUE  14.659,91  1.871,70     -            431,36      1.818,61       -        3.130,26      21.911,84  
MANUELA 
 
RODRIGUEZ   PROFESSOR/A    
DIAZ                          14.659,91  1.448,78     -           431,36     1.818,61          -      3.059,78       21.418,44  
MANUELA 
 
Efectes 1 de gener de 2001 
 
MANZANO      EDUCADOR/A   
DOBLAS   11.365,62      362,19     -              -        2.220,48           -        2.324,71     16.273,00  
MARIA JOSEFA 
 
MARQUEZ      EDUCADOR/A   
ARANDA   11.365,62   1.086,58     -             -           2.220,48            -      2.445,45      17.118,13  
MARGARITA 

 
 Tercer.- Aprovar l’abonament dels endarreriments que 
corresponguin de conformitat amb l’informe emès pel Departament de 
Recursos Humans de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
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                                  Endarreriments   
  n. Empleat/da  Categoria               Any 2001         Any 2002                  Total 
  
 49   VERDURA MILIAN MONTSERRAT   LOGOPEDA  36,87            36,87         73,74  
 42   CASTELLS PALAU M ASUNCION   DIRECTOR ESCOL  36,87   36,87          73,74  
 47   FERNANDEZ MENDEZ ISABEL   PROFESOR/A  36,87   36,87             73,74  
 46   GABIRONDO CONCEJO CRISTINA   PROFESOR/A  36,87   36,87             73,74  
 45   GUAL DALMAU ELENA   PROFESOR/A  36,87   36,87              73,74  
 44   GUEVARA OLIVER AMADOR   PROFESOR/A  36,87   36,87              73,74  
 43   LOPEZ CORNEJO MARGARITA   PROFESOR/A  36,87   36,87              73,74  
 50   LOPEZ DUQUE MANUELA   PROFESOR/A  36,87   36,87              73,74  
 48   RODRIGUEZ DIAZ MANUELA   PROFESOR/A  36,87   36,87              73,74  
147   MANZANO DOBLAS MARIA JOSEFA   EDUCADOR/A        1.466,51             523,75         1.990,26  
 97   MARQUEZ ARANDA MARGARITA   EDUCADOR/A        1.466,51             523,75         1.990,26  
 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació i al Ple Municipal a la primera 
sessió que celebrin, als efectes de la seva ratificació. 
 
 Cinquè.- Notificar el contingut de la present resolució al personal 
interessat, direcció de l’Institut Municipal d’Educació i al Departament de 
Recursos Humans.” 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que aquesta resolució fa referència a un acord relatiu al personal 
que està en l’Escola Especial de Can Mercader, que no estan subjectes al 
conveni de l’Ajuntament. Segons l’acord que hi ha entre la Conselleria i l’ens 
que negocia en representació d’aquest sector es van homologar les 
retribucions del personal docent que està en aquesta escola amb els salaris de 
les persones que estan impartint classes en el sector d’ensenyament de 
primària i secundària. 
 
 Per tant, hi ha un plus d’analogia i l’únic que fem nosaltres és 
incorporar-lo a les retribucions del personal i es dona compta d’això al Ple. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 3.- Donar compte de la Resolució de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, número 224/02 de data 23 de juliol,  mitjançant la 
qual es rescindeix el contracte de treball de l’empleada Laia Bosch Vall, 
professora de l’Escola Municipal de Música.  
 
 
 “Vist l’informe emès per la Direcció de l’Institut Municipal 
d’Educació en relació a les incidències amb l’empleada contractada com a 
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professora de l’escola municipal de música, senyora Laia Bosch Vall, durant el 
curs 2001-2002, així com els informes emesos per la Direcció de l’escola i el 
Departament de Recursos Humans, 
 
 Atès que del contingut dels informes i de la compareixença de 
l’esmentada empleada, davant del Cap de Recursos Humans, es desprèn que 
s’haurien d’abordar diferents situacions que s’han donat durant el curs, 
algunes amb versions contradictòries, però una, la més fonamental que s’ha 
d’abordar, és la manca d’adaptació de l’esmentada professora a les 
modificacions dels objectius, funcionament i filosofia de treball del Centre 
acordat per consens pel claustre de professors dins del projecte educatiu de 
l’escola per aquest curs; que s’ha d’entendre com l’element provocador de la 
resta de situacions, 
 
 Atès que la resolució de la situació s’hauria d’abordar precisament 
per la rel del problema i no per aquelles altres causes que s’ha pogut generar 
durant el transcurs del curs, 
 
 Atès que l'article 52 b de l'Estatut dels Treballadors preveu com a 
causa objectiva per a l'extinció del contracte de treball per part de l'Entitat 
contractant, la manca d’adaptació dels treballadors a les modificacions 
tècniques operades en el seu lloc de treball, que en el cas que ens ocupa ha 
d’interpretar-se la manca d’adaptació als nous objectius, funcionament i 
filosofia del Centre, 
 
 Atès el que preveuen l’article  53 del mateix cos legal referent a la 
forma i requisits per dur a terme l'extinció de la relació laboral per causes 
objectives. 
 
 Atès així mateix el que contempla l’article 24 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, referent a les causes per les quals pot 
cessar el personal laboral no permanent, 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de 
les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, i els 
Estatuts d’aquest Organisme Autònom, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Rescindir el contracte de treball de l’empleada Laia Bosch 
Vall per la causa objectiva assenyalada en la part expositiva de la present 
resolució amb efectes 31 d'agost de 2002. 
 
 Segon.- Concedir a l'esmentada empleada una indemnització de 
953 Euros, equivalent a una mensualitat, en substitució del mes de preavis 
que es pot atorgar, d’acord amb el que preveu l’article 53 4 de l’Estatut dels 
Treballadors. 
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 Tercer.- Posar a disposició de l'empleada la indemnització de 1.271 
Euros corresponents als  20 dies per any treballat que li correspon. 
  
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Comitè d'Empresa pel seu coneixement i efectes adients. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell Municipal de l’Institut i al Ple de l’Ajuntament en les seves primeres 
sessions que celebrin.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que l’acord fa referència a la rescissió d’un 
contracte  de professora de l’Escola de Música.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 4.- Ratificar la resolució de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, núm. 271/02, de data 19 de setembre, mitjançant 
la qual es modifiquen les condicions de treball del personal contractat de 
l’Escola Municipal de Música, restar assabentats de les dimissions 
presentades per les professores de música, Sres. Celia Rufes Vidal i Inés 
Reguero Tassart, autoritzar les contractacions laborals, i aprovar el 
calendari laboral de l’Escola Municipal de Música, per al curs 2002-2003. 
 
 
 “Vista les necessitats funcionals  de l’Escola Municipal de Música 
pel curs escolar 2002-2003, producte de la oferta i demanda recollida de 
matriculació per aquest curs escolar i com a resultat del nou projecte 
Educatiu de l’Escola aprovat pel Consell de l’Institut Municipal d’Educació, 
segons es desprèn del l’informe emès pel Departament de RR.HH. 
 
 Atès que el personal contractat ha estat informat de la proposta de 
modificació de les seves condicions de treball, i ha manifestat la seva 
conformitat amb la proposta que s’ajusta a les noves necessitats i realitats de 
la escola. 
 
 Atès que per l’inici del curs escolar s’ha produït les dimissions 
presentades per les empleades senyores Cèlia Rufes Vidal i Inés Reguero 
Tassart, que s’adjunten al present informe. 
 
 Atès que s’han rescindit els contractes de treball amb les empleades 
senyores Laia Bosch Vall i Victoria Fernández Tejada, per causes objectives i 
finalització del contracte el curs passat, respectivament, 
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 Atès que a més la direcció de l’Institut Municipal d’Educació 
planteja la necessitat de disposar d’una dinamitzador musical per aquest curs, 
que faciliti i contribueixi a la introducció de la música en els primers cicles 
formatius del centre, que no està contemplat en la plantilla de personal de 
l’Institut Municipal d’Educació, 
 
 Atès que  l’Institut Municipal d’Educació va convocar aquest 
exercici un concurs únic per cobrir les vacants o incidències que es pugessin 
produir en l’esmentat centre,  
 
 Atès que del resultat de l’esmentat procés no es pot cobrir la 
totalitat de les vacants, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència les 
esmentades vacants per poder garantir l’inici del curs escolar previst pel dia 
16 de setembre de 2002, i les dificultats per poder disposar de candidats 
interessats en assolir aquestes funcions, segons es desprèn de l’informe emès 
per la Direcció d’aquest Institut, 
 
 Atès que per la selecció del personal s’ha tingut en compta el 
resultat de la convocatòria per cobrir aquest tipus d’incidència  i la selecció 
realitzada per la Direcció de l’Institut en funció de les persones que varen 
presentar la seva candidatura fora del termini de la convocatòria esmentada, 
 
 Atès que els/les candidats/tes proposats per la Direcció de 
l’Institut, d’acord amb el que es diu en el punt anterior, reuneixen el perfil 
professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament la funció que 
s’ha de cobrir, 
 
 Atès que l’article 19 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals preveu que es pot contractar personal de caràcter no 
permanent per cobrir llocs de treball vacants  i per substituir a personal 
laboral amb reserva de plaça, havent-se d’establir la causa que el motiva i la 
disposició legal que reguli la tipologia de la relació contractual. 
 
 Atès que els contractes de treball per cobrir llocs de treball vacants 
o substituir a treballadors amb dret a reserva de lloc de treball i a temps 
parcial  estan emparats en el que preveuen els articles 12 i 15 1 c de l’Estatut 
dels Treballadors i el que disposa l’article 4 del Reial Decret 2720/1998. 
  
 Atès que l’article 16 d) del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals preveu la contractació de personal  per la realització de 
tasques específiques de caràcter temporal, amb jornada completa o parcial, 
sent necessari únicament que existeixi consignació suficient i la determinació 
prèvia de la disposició que reguli  la tipologia del contracte laboral, segons 
assenyala l’article 20 de l’esmentat cos legal, 
 
 Atès que el articles 12 i 15 1 a de l’Estatut dels Treballadors, 
desenvolupats per l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, estableixen la 
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possibilitat de contractar personal per la realització de un servei determinat a 
temps parcial, 
 
 Atès que la selecció del personal laboral s’ha de realitzar mitjançant 
convocatòria pública i pel sistema de concurs, llevat dels casos de màxima 
urgència en que es pot nomenar sense observar el tràmit establert com 
ordinari, d’acord amb el que preveu l’article 94 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, havent-se de donar compte, en aquest cas a la 
Junta General de l’Institut Municipal d’Educació i publicar la designació en el 
Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball del personal, 
  
 Atès el contingut de l’acord del Ple Municipal de data de 20 de 
desembre de 2001, pel qual s’aprova el catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, i les retribucions fixades per 
cada lloc de treball de l’escola municipal de música d’acord amb les 
dedicacions establertes pel curs 2001-2002, 
 
 Atès que en la proposta hi ha unes noves jornades en funció de la 
nova realitat per aquest curs escolar i que cal adequar les retribucions del 
catàleg en funció d’aquesta incidència, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec a la partida 
pressupostària 49 423JO 13000 de Personal laboral/Escola de Música per 
atendre les modificacions que es proposen i les substitucions de les places 
vacants, 
 
 Atès que hi ha també consignació pressupostària a càrrec de la 
partida pressupostaria 49423J013100 de Personal laboral eventual/Escola de 
Música per atendre el servei determinat que es planteja, 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, en virtut de 
les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril i els 
Estatuts d’aquest Organisme Autònom, 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Establir pel curs escolar 2002-2003, les següent jornades 
de treball per especialitat més la següent distribució: 
 
 
Especialitat  Total Presencia     Inici          Lectives  Atencio  Permanencia     Direccio 
                            Hores          Dintre           Preparació I                  Pares     
                            Anyals         Calendari     Tancament 
                            Contracte  Escolar Curs 
 
LL.MUSICAL+           1.202            1.102             100              875            18                     209 
CAMBRA+ 
PIANO  



 10

 
LL.MUSICAL+           1.333            1.183            150             743              16                     209               215 
PIANO+ 
SECRETARI  
 
LL.MUSICAL+           1.218            1.118            100             910              18                     190 
ACOM+PIANO  
  
PIANO               471              431               40             345              18                       68       
  
LL.MUSICAL+           1.450            1.300            150               517            16                      200             567 
CAMBRA+ 
RODES+PIANO 
+DIRECCIO    
 
LL.MUSICAL+            1.388           1.238             150             616             19                     209             394 
ORQUESTRA+ 
CAMBRA+RODES+CAP ESTUDIS+ 
VIOLONCEL  
 
RODES+SAXO+           440              396               44             249              19                      128    
CLARINET 
 
CAMBRA+              945             926                19             736              17                    173 
RODES+FLAUTA  
TRAVESSERA 
   
RODES+VIOLI             640              576               64             439              18                    119       
  
CAMBRA+                1.160           1.060              100             868              19                    173 
RODES+ 
GUITARRA  
   
CAMBRA+VIOLI         608                544               64             408              17                    119       
  
CANT CORAL            220                204               16              148              19                      37  
 
LL.MUSICAL            880                780             100              563              24                    193  
   
CLARINET             422                382               40              284              17                      81       
  
PIANO            482                446               36              356             18                        72 
          
TOTALS                12.859            11.686         1.173        8.057            273                   2.180       1.175      
 
 
 Segon.- Adequar les retribucions i la relació descriptiva dels llocs de 
treball en funció de les jornades anyals de treball assenyalades de conformitat 
amb el que va establir l’acord del Ple Municipal de data 20 de desembre de 
2001, les quals hauran de restar fixades en la forma que s’indica en el 
document annex I i II de la present resolució, respectivament, i incorporar-se 
en el catàleg de llocs de treball de l’Institut Municipal d’Educació. 
 
 Tercer.- Modificar les jornades de treball anyal i les retribucions 
corresponents del personal que tot seguit es relaciona, que restaran fixades a 
partir del 1 de setembre de 2002 en la forma que tot seguit es relacionarà, que 
s’hauran de complir d’acord amb el que es preveu en l’apartat primer de la 
present resolució: 
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Nom i cognom Especialitat Jornada        Jornada 
                Curs                    Curs 
                                                                                                   2001/2002             2002/2003 
 
RUTH  
GARCIA LETE LL.MUSICAL+CAMBRA+PIANO                  1005                     1.202      
 
ANTONI DE PADUA  
FARELL CODINACH LL.MUSICAL+PIANO+SECRETARI 1005      1.333      
 
EVA  
ESCRIBANO FUENTES LL.MUSICAL+ACOM+PIANO  917        1.218      
 
ASSUMPTA  
RODRIGUEZ OLLE LL.MUSICAL+CAMBRA+RODES+      1172   1.450 
                                             PIANO+DIRECCIO  
 
JAUME  
SOLE VIÑAS LL.MUSICAL+ORQUESTRA+             1005  1.388 
 CAMBRA+RODES+CAP ESTUDIS+VIOLONCEL 
      
 
JOSEP ORIOL  
ESPONA ANDREU CAMBRA+RODES+FLAUTA  
                                            TRAVESSERA                                   1005       945 
 
NATALIA  
CRESPO MENDEZ RODES+VIOLI   435       640      
 
DANIEL  
YUGUERO RODRIGUEZ  CAMBRA+RODES+GUITARRA   830                     1.160      
 
ENRIC  
CENTENA SERNA CAMBRA+VIOLI                                 1005      608      
 
GERARD  
SIBILA ROMA CLARINET  523                       422      
 
 
 Quart.- Restar assabentats de les dimissions presentades per les 
professores de música senyores Cèlia Rufes Vidal i Inés Reguero Tassart amb 
efectes 31 d’agost de 2002. 
 
 Cinquè.- Autoritzar les contractacions laborals de caràcter no 
permanent i a temps parcial dels candidats proposats que més endavant 
s’indiquen, amb els efectes que s’indiquen per cobrir els llocs de treball 
vacants que s’indiquen i fins tant no es proveeixin definitivament en la forma 
prevista en l’article 88 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals o bé s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 
24 de l’esmentat Reglament;  en qualitat de professors de música, en les 
especialitats, dedicacions, característiques; establint-los les retribucions que 
els hi corresponguin d’acord amb el que preveu l’acord de condicions de treball 
del personal d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, a l’empar 
del que disposen els articles 19i ss. del Reglament del Personal al Servei de les 
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Entitats Locals, els articles 12 i 15 1 c de l’Estatut dels Treballadors i l’article 
4 del Reial Decret 2720/98, amb càrrec de la partida pressupostaria 49 423 
J0 1300 Personal Laboral/Escola de Música 
 
Especialitat Dedicació                           
                    anyal            Candidat/s    Motiu             Efectes 
 
Piano              471                  DOMINGO 
                                                MARTINEZ GONZALEZ    Rescissió contracte de          5-9-2002 
                                                DE LA RUBIA                   treball de Laia Bosch Vall 
 
Piano              482            ANA                                 Dimissió Inés Reguero          4-9-2002 
                                                CREIXELLS SENDER       Tassart 
 
 Sisè.- Declarar raons d’urgència per cobrir els llocs de treball de 
professor/a de música, especialitat Llenguatge Musical i Rodes-Xaxo-Clarinet, 
per una dedicació anyal de 880 i 440 hores respectivament, com a 
conseqüència de la dimissió presentada per la Cèlia Rufes Vidal i la vacant 
producte de la finalització del contracte de Victoria Fernández Tejada i no 
haver candidats en la convocatòria esmentada en la part expositiva de la 
present resolució; i autoritzar la contractació laboral no permanent a temps 
parcial de la senyora Laia Viladot Vallverdú, en qualitat de professora de 
música, en la especialitat de llenguatge musical, i la  dedicació i 
característiques assenyalades, amb efectes  2 de setembre de 2002 i fins tant 
no es proveeixi definitivament en la forma prevista en l’article 88 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre 
per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 de l’esmentat Reglament; i 
la del senyor Jaime Badrenas Buscart, en qualitat de professor de música, en 
la especialitat de rodes i saxo, i la  dedicació i característiques assenyalades, 
amb efectes 16 de setembre de 2002 2002 i fins tant no es proveeixi 
definitivament en la forma prevista en l’article 88 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 de l’esmentat Reglament;  establint-los les 
retribucions que li corresponguin d’acord amb el que preveu l’acord de 
condicions de treball del personal d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms, a l’empar del que disposen els articles 19 i ss. del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, els articles 12 i 15 1 C de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4 del Reial Decret 2720/98; amb càrrec de la 
partida pressupostaria 49 423 J0 1300 Personal Laboral/Escola de Música, 
 
 Setè.- Declarar raons d’urgència per cobrir el servei determinat pel 
curs escolar 2002-2003 de dinamització musical, amb dedicació anyal de 220 
hores i autoritzar la contractació laboral no permanent  i a temps parcial del 
senyor Jordi Vallespir Vallvé, en qualitat de Dinamitzador (Tècnic Auxiliar), i la  
dedicació i característiques assenyalades, amb efectes  4 de setembre de 2002 
i fins el 31 d’agost de 2003 (Data finalització curs escolar) o bé s’hagi de 
resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 de l’esmentat 
Reglament; a l’empar del que disposen els articles 16 d) i 20. del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, els articles 12 i 15 1 A de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 2 del Reial Decret 2720/98; establint-li les 
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següents retribucions mensuals, amb càrrec de la partida pressupostaria 49 
423 J0 13100 Personal Eventual/Escola de Música 
 
 
 Salari Base..................... 95,-    Euros 
 C. de Responsabilitat...... 53.25 Euros 
 C. Condicions de Treball 33.32 Euros 
 C. de Productivitat..........   6,33 Euros. 
 
 
 Vuitè.- Aprovar el calendari laboral de l’Escola Municipal de Musica 
pel curs 2002-2003. 
 
 Novè.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació. 
 
 Desè.- Donat compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació. 
 
 Onzè.- Publicar la designació  efectuada amb caràcter d’urgència en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que la resolució fa referència a la modificació de 
les condicions de treball del personal. Això vol dir que en funció de les 
disciplines que s’imparteixen, de tant en tant, hem de retocar algunes hores 
per ajustar el contracte de treball al nou curs escolar. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 5.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el  Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramon.  
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 5.1.- Decret núm. 4161/02 de data 22 de juliol 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per 
Decrets de l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny, 4534/2000, de 22 de 
setembre, 1715/2001, de 22 de març, 5651/2001, de 19 d’octubre i 
2092/2002, de 19 d’abril. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Secretària  del Consell Municipal de 
la Dona, de data 9 de juliol d’enguany, se sol·licita el nomenament de 
representants, titular i suplents, pel que fa a l’Entitat Salut Mental Baix 
Llobregat, Associació de Familiars, en el Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, nomenant, en representació de l’ Entitat Salut Mental Baix 
Llobregat, Associació de Familiars, a les persones següents: 
 

 Titular: Senyora Glòria Daura Mèlich 
 1ª. Suplent: Senyora Montserrat Llop Suñer 
 2ª. Suplent: Senyora M. Jesús Rodriguez Alonso 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretaria del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 5.2.- Decret núm. 4163/02 de data 22 de juliol 
 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de quatre persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
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d’escenografia, presentada pel Departament de Cultura i Joventut i així com 
l’informe emès pel Departament d’Organització i Recursos Humans. 
 

 Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la campanya Nits d’Estiu 2002. 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
21451A013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2720/1998, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport a 
la campanya Nits d’Estiu 2002. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a l’empara de l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors, de 
les persones que a continuació es relacionen pels dies 12, 13, 19 i 
20/07/2002, per la prestació de serveis com a Muntadors d’Instal·lacions 
Escenogràfiques per la campanya Nits d’Estiu 2002: 
 
FRANCESC GERMÀ MARTÍN MUÑOZ 52624705-S                   
JORDI MARTIN MUÑOZ 47618410-S                
RAUL FRANCISCO CALVO PONS 47830235-X    
ASIER LOPEZ GALAR 36577300-D                                  
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 
198,84 euros, inclòs la part proporcional de pagues extres/vacances, per la 
totalitat de la prestació laboral que serà de 19 hores, realitzades d’acord amb 
les necessitats dels actes. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 
Departament de Cultura i Joventut, al Departament d’Organització i Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
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 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que el contracte fa referència a activitats 
relacionades amb les Nits d’Estiu, contracta personal de caràcter no 
permanent per a realitzar aquestes activitats. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que pel 
que fa als decrets 5.2, 5.3 i 5.4, li agradaria preguntar quin tràmit se segueix 
per a la contractació?, ja que observo que últimament ho fem tot per urgència. 
Com és que no es fan previsions?.  
 
 Entenc que el contracte de la Fundació Domicilia es faci per 
urgència, però els altres, si cada any es fa la Nit de Reis, com és que es fa per 
urgència?, què segueix, i que procés se segueix per a la contractació 
d’aquestes persones.? 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el Sr. Balmón, per manifestar 
que les raons d’urgència, en el cas de les Nits d’Estiu, és perquè no es va 
preveure al principi que hi hauria algunes persones que tindrien que treballar 
poques hores,  i es contracten persones que han estat treballant en la Festa 
Major o col·laborant en les Nits de Reis, perquè són quatre o cinc hores, res 
més, i, evidentment, el salari que paguem per això és poc. 
 
  
  Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 5.3.- Decret núm. 4353/02 de data 30 de juliol  
 
 “Vista la resolució de l’Alcaldia n. 1890/2022m de 12 d’abril, per la 
qual es va acordar la contractació d’un agent d’ocupació per la realització del 
projecte per la organització d’un punt d’informació local de la Fundació 
Domicilia ubicat en l’Àrea de Serveis Socials amb els objectius de difusió local 
dels seus serveis a través dels mitjans i recursos locals, 
 
 Atès que l’Ajuntament es soci fundador i membre del Patronat de la 
Fundació Domicilia i comparteix i està implicada en l’assoliment dels objectius 
i el programes d’activitat que s’han establert, entre els qual cal assenyalar la 
seva incorporació al circuit del xec domicilia, 
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 Atès que en l’esmentada resolució es va acordar també presentar el 
programa al Departament de Treball, Direcció de Programes integrats de la 
Generalitat de Catalunya, als efectes de poder rebre la subvenció del 80% del 
cost de l’activitat establerta dins del marc de la convocatòria corresponent a 
l’exercici 2002, d’acord ames les bases reguladores per la seva concessió 
aprovades per l’Ordre de 30 de març de 2001 i modificades per l’Ordre de 19 
de desembre de 2001. 
 
 Atès que es va presentar la documentació requerida, el projecte 
esmentat i el candidat proposat per la seva realització. 
 
 Atès que es va crear el programa 21 322 EO 13100/Laboral 
eventual d’ocupació i desenvolupament local amb dotació suficient per poder  
fer front al cost del 20% del cost de la contractació, 
 
 Atès que l’Ajuntament te coneixement de que el projecte ha sigut 
aprovat pel Departament de Treball de la Generalitat, però no es disposa 
encara de la resolució administrativa necessària per poder acordar la 
suplementació del crèdit necessari per la contractació de l’esmentat agent que 
ha de participar en la realització d’aquest programa, 
 
 Atès que és del tot necessari i urgent iniciar aquest projecte per 
poder donar compliment als objectius que en ell es plantegen, 
 
 Atès que el candidat proposat no ha sigut seleccionat mitjançant el 
procediment de convocatòria pública, però és la persona que disposa dels 
coneixement, requisits  i experiència necessàries per impulsar aquest projecte,  
 
 Atès que en el vigent pressupost hi ha crèdit suficient per poder 
acordar amb urgència l’inici del projecte, tal com que reflecteix amb els 
documents comptables que consten en l’expedient, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 d),  20 I 22 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15 a) de l’Estatut 
dels Treballadors, i l’article  2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de desembre. 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un agent 
d’ocupació i desenvolupament local per l’inici del projecte de creació d’un punt 
d’informació local de la Fundació Domicilia ubicada a l’Àrea de Serveis Socials 
de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat per la organització, gestió i difusió a 
nivell local del serveis de Domicilia a través dels mitjans i recursos locals. 
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       Segon.- Autoritzar la contractació no permanent del candidat 
proposat senyora Diego García Fuster, amb efectes 23 de juliol de 2002 per la 
realització del projecte esmentat en el punt primer de la present resolució, 
condicionant-se la vigència del contracte a l’execució del servei i de la/les 
subvenció/ons que atorgui al Departament de Treball de la Generalitat de 
Catalunya,    
 
 Tercer.- Establir a l’esmentat empleat les retribucions mensuals 
que tot seguit s’indiquen:  
 
 Salari Base............................................. 855.42 
 Complement de Responsabilitat................360.58 
 Complement de Condicions de Treball...... 104.35 
 Complement de Productivitat...................   46.25 
 
Més dues pagues extres equivalents als imports del Salari Base, Complement 
de Responsabilitat i Complement de Condicions de Treball. 
 
 Quart.- Establir-li la resta de condicions establertes en el marc 
general de condicions de treball de l’Ajuntament i els pactes específics pel que 
fa al personal laboral. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal pel seu coneixement. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Diari Oficial de la 
Generalitat i Butlletí Oficial de la Província, en compliment del que preveu 
l’article 94 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals.” 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que ja en els pressupostos es va preveure una 
quantitat de diner per fer una major participació en els temes relacionats amb 
la política social a través de la Fundació Domicilia, i així mateix, es va 
considerar oportú demanar una subvenció al Departament de Treball de la 
Generalitat per a la contractació d’un agent de desenvolupament local, perquè 
potenciés el treball que s’ha de realitzar a través d’aquesta Fundació. 
 
 La subvenció està atorgada, encara que no ha arribat, però com 
teníem bastant pressa en impulsar les accions que estan previstes dintre del 
marc de la Fundació Domicilia, es va procedir a la contractació d’urgència 
d’aquesta persona. 
 
     
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 5.4.- Decret núm. 4648/02 de data 20 d’agost 
  
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr./a.  Juan Antonio González González, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de Piscina Can 
Mercader, 
 
 Atès que la persona proposada pel servei, amb caràcter urgent, és el 
senyor Francesc Germà Martí Muñoz, que ha prestat serveis en aquest 
Ajuntament, a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i 
condicions laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat 
temporal,  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 452B0 13100 de Personal laboral eventual / Piscines. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
el servei de manteniment i vigilància de la Piscina Municipal de Can Mercader. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Francesc Germà Martín Muñoz, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi 
al senyor Juan Antonio González González, des del dia 3/08/2002 fins la seva 
reincorporació i, en tot cas, fins el 01/09/2002, o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Subaltern de Piscina Can Mercader, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
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 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest Decret fa referència a activitats 
relacionades amb la Piscina Municipal de Can Mercader a l’estiu, i allò que es 
fa és contractar personal de caràcter no permanent per a realitzar aquestes 
activitats. 
 
 Contestant a la pregunta efectuada per la Sra. Espinosa, en el punt 
5.2., i que també fa referència a aquest punt 5.4,  pel que respecta a la Piscina 
Municipal de Can Mercader també és motivat per una baixa i s’escull al 
treballador/a dintre de les persones que figuren en un llistat dels diferents 
anys que ja han estat treballant en la piscina o bé en plans d’ocupació. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 5.5.- Decret núm. 4904/02 de data 10 de setembre 
 
 “Vist l’escrit, que va tenir entrada el 6 d’agost d’enguany, amb NRE 
26190, de la Direcció General d’Urbanisme del Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, en referència al 
projecte de Modificació puntual del Planejament General metropolità de 14 de 
juliol de 1976 al sector d’Equipament Ribera de Cornellà de Llobregat, 
conferint un tràmit d’audiència de 30 dies per tal que ens pronunciem sobre 
l’ofici i la documentació que adjunta de la Demarcació de Carreteres de l’Estat 
a Catalunya de la Direcció General de Carreteres de la Secretaria d’Estat 
d’Infraestructures del Ministeri de Foment. 
 
 Vist l’ofici de la Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya 
que es transcriu:  
 

”En relación con la modificación puntual referida en el “asunto” y 
que no ha sido presentada en esta Demarcación para informe 
preceptivo por afectar a la zona de afección del Cinturón Litoral 
(Carretera N-II), se remiten planos en los que figuran las diferentes 
alternativas para conexión del vial segregado de camiones para 
acceso al puerto desde el Cinturón Litorial y que está incluido en el 
Estudio Informativo que redacta la Dirección General de 
Ferrocarriles y al cual hace referencia en su informe de fecha 4 de 
diciembre de 2001. 
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La alternativa que mejor resuelve todos los movimientos y minimiza 
la afección a la seguridad vial es la número 4, siendo ésta la que 
más afección produce territorialmente.” 

 
 Vist l’informe emès per l’advocada del Departament d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, que es transcriu literalment: 
 
“Primer.- Sobre la primera afirmació de la Demarcació de Carreteres de l’Estat 
a Catalunya en el seu ofici: ”En relación con la modificación puntual referida 
en el “asunto” y que no ha sido presentada en esta Demarcación para informe 
preceptivo por afectar a la zona de afección del Cinturón Litoral (Carretera N-
II)(...)” queda totalment desvirtuada pels següents motius:  
 
1.- Per acord plenari de 25 d’octubre de 2001 s’aprovà inicialment de 

l’esmentada modificació, així com la seva publicació en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona i el Periodico de Catalunya, per un termini 
d’un mes, així com la petició d’informe a la Direcció General de Carreteres 
de la Generalitat de Catalunya i a la Secretaria d'Estat d’Infraestructures i 
Transport del Ministeri de Foment, a que es refereix l’article 57 del Decret 
Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, que aprova la refosa del textos legals 
vigents a Catalunya en matèria urbanística. 

 
En execució del citat acord es va trametre notificació a la Secretaria 
d’Estat d’Infraestructures i Transport, amb data 16 de novembre de 2001 
amb núm. de registre de sortida 34.263, que va tenir entrada en aquell 
organisme el 20 de novembre de 2001, per tal que emetés informe d’acord 
amb el que disposava l’article 57 del Decret Legislatiu 1/90. 
 
En aquest sentit a data 18 de desembre de 2001 amb núm. RGE 36206, 
va tenir entrada ofici de la Direcció General de Ferrocarrils de la Secretaria 
d’Estat d’Infraestructures del Ministeri de Foment en el que s’adjuntava 
informe tècnic de data 4 de desembre del mateix any. 
 

2.- En el propi ofici unes línies mes avall fa referència a un informe de la 
Direcció General de Ferrocarrils de 4 de desembre de 2001, que no és un 
altre que el que van emetre en resposta a la petició formulada per aquest 
Ajuntament en el moment oportú. 

 
Segon.- El citat informe tècnic de 4 de desembre de la Direcció General de 
Ferrocarrils de la Secretaria d’Estat d’Infraestructures del Ministeri de Foment 
sol·licitava literalment:  
 

“Debe incluirse como suelo ferroviario el nuevo trazado de la línia 
Barcelona-Manresa del cual se adjunta plano de planta. 
Debe posponerse la aprobación de la Modificación del Plan General 
hasta que no quede definitivamente aprobado el “Estudio Informativo 
de los nuevos accesos ferroviario y viario al puerto de Barcelona.” 
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En resposta a les peticions de la Direcció General de Ferrocarrils de la 
Secretaria d’Estat d’Infraestructures del Ministeri de Foment, els serveis 
tècnics del Departament d’Urbanisme, van emetre informe amb data 20 de 
febrer de 2002 que deia literalment: 
 
“1. El citat informe, demana que: “se incluya como suelo ferroviario el nuevo 

trazado de la línia Barcelona-Manresa del cual se adjunta plano de 
planta”, i que “debe posponerse la aprobación de la Modificación del Plan 
General hasta que no quede definitivamente aprobado el Estudio 
Informativo de los nuevos accesos ferroviario y viario al puerto de 
Barcelona”. 

 
  2. L’expedient en tràmit és una modificació de la vialitat existent (clau 5ª), no 

es tracta de la modificació dels Sistema d’Infrastructures Ferroviàries, que 
per altre part no és competència de l’Administració local, i a més l’àmbit 
del nou vial mai és coincident amb el nou traçat de la línia Barcelona-
Manresa. 

 
  3. L’accés ferroviari al port de Barcelona està a l’altre costat del Cinturó del 

Litoral i l’accés viari (desdoblament del cinturó) s’està realitzant per la 
mitjana interior. En els dos casos no són coincidents amb el traçat del nou 
vial objecte de la Modificació. 

 
Per tant, a criteri del tècnic signant, el citat informe no s’ha de prendre en 
consideració per tractar-se d’àmbits diferents.” 

 
 A data 28 de febrer de 2002 el Ple va adoptar, entre d’altres, l’acord 
de no prendre en consideració l’informe tècnic de l’Àrea de Planificació de la 
Secretaria de l’Estat d’Infrastructures del Ministeri de Foment, per tractar-se 
d’àmbits diferents i aprovar provisionalment la citada modificació puntual, així 
com ordenar la remissió de l’expedient, en el termini màxim d’un mes des de 
la data d’aprovació de l’acord, a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, a 
efectes de la seva aprovació definitiva, i notificar l’acord a la senyora Antonia 
Peñella i Brau, a la Direcció General de Carreteres de la Generalitat de 
Catalunya a la Secretaria d'Estat d’Infraestructures i Transport del Ministeri 
de Foment i a l’Ajuntament del Prat de Llobregat. 
 
Tercer.- La Demarcació de Carreteres de l’Estat planteja en el seu ofici i 
documentació adjunta una sèrie d’alternatives, entenent que la número 4, és 
la que millor resol tots els moviments i minimitza l’afecció a la seguretat vial, 
tot i que és la que més afecció territorial produeix, i acompanya d’un disc que 
només conté tres plànols i per tant tres solucions. No es desprèn d’aquest ofici 
que el que vulgui la Demarcació de Carreteres sigui que l’Ajuntament valori les 
dites alternatives, si bé la Demarcació haurà de seguir, en el supòsit que el 
citat estudi informatiu es converteixi en projecte, els tràmits oportuns entre 
ells l’audiència als municipis afectats per a que donin la seva opinió i 
manifestin el que estimin oportú en defensa dels seus drets i interessos 
legítims. 
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 Estem davant d’un document de treball intern no d’un projecte 
definitiu, i per tant no vinculant per la resta d’administracions, que tindran els 
oportuns moments processals per a manifestar tot allò que estimin convenient 
als seus drets i interessos legítims, si es produís l’aprovació del projecte. 
 
 No es pot produir la total i absoluta inseguretat de les 
administracions locals implicades, quan pretén la Demarcació que un 
planejament que ha seguit tota la tramitació quedi suspès i vinculat a un 
document de treball intern, que es un mer document intern que no vincula a 
la resta d’Administracions. La paralització sine die  causaria un greu perjudici 
tant al municipi de Cornellà com a la seva àrea d’influència, ja que la citada 
modificació de planejament projecta uns equipaments de caràcter 
supramunicipal que ja apareixen al Pla General Metropolità. No es pot produir 
la suspensió de l’activitat d’un municipi fins a que la resta d’Administracions 
aprovin tots els projectes que tinguin previstos.  
 
 La Secretaria d'Estat d’Infraestructures i Transport del Ministeri de 
Foment va ser informada del planejament en tràmit i se li va sol·licitar 
informés al respecte, i ho va fer, i per tant la reclamació de la Demarcació de 
Carreteres és extemporània. 
 
 No te cap sentit aprovar un planejament, amb els seus tràmits i 
amb la informació pública i que un simple document de treball intern, si no 
ens trobaríem en un marc d’inseguretat jurídica propiciat per la pròpia 
administració, a més de la incoherència que suposaria anar suspenent 
l’activitat municipal a l’espera de que les demés administracions finalitzin els 
seus projectes i a l’efecte negatiu que tindria en els ciutadans i ciutadanes que 
necessiten aquest equipament. 
 
 Per tot l’anterior, qui subscriu és de l’opinió que la modificació 
puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al Sector 
d’equipament Ribera de Cornellà de Llobregat ha de seguir el seu tràmit, no 
prenent en consideració l’ofici de la Demarcació de Carreteres de l’Estat a 
Catalunya de la Direcció General de Carreteres de la Secretaria d’Estat 
d’Infraestructures del Ministeri de Foment.” 
 
 Per tot l’anterior, l’Alcalde segons les facultats atribuïdes per 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim 
Local 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Comparèixer en el tràmit d’audiència conferit en l’escrit de 
la Direcció General d’Urbanisme del Departament de Política Territorial i 
Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, aportant el mencionat 
informe de l’advocada del Departament d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures. 
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 Segon.- Donar comptes al Ple d’aquesta resolució per a la seva 
posterior ratificació.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a un tràmit que és l’aprovació de la 
vialitat del sector d’equipaments esportius de Ribera-Serrallo. S’ha presentat 
de forma extemporània un document del Ministeri de Foment en el qual es 
demanava la paralització de l’aprovació del projecte de vialitat, argumentant 
que tenen previst en el futur fer un projecte per a una autovia de camions. 
 
 Per part de l’Ajuntament s’ha contestat mitjançant un conjunt de 
consideracions que, bàsicament, queden resumides en el punts següents: 
 
 Primer, que un simple document de treball intern no pot paralitzar 
un planejament que porta més d’un any en tràmit, que ha tingut les seves 
exposicions públiques i han tingut oportunitat d’al·legar i que no ho han fet. 
De ser així, mai es podrien aprovar els planejaments locals quan coincidissin 
amb alguna idea que tingués algun funcionari del Ministeri de Foment. Només 
els expedients públics i els projectes aprovats signifiquen obligacions per a 
tercers, per tant, ningú ens pot afectar el territori per a un hipotètic vial de 
camions si no hi ha un projecte aprovat. Aquesta és doctrina dels 
Tribunals àmpliament estesa.      
 
 El segon element és que la nostra ciutat ja ha assumit suficients 
càrregues amb l’ampliació de quatre a vuit carrils del Cinturó del Litoral, i 
amb el pas del corredor de mercaderies més important que tindrà Catalunya  
que és un pas de mercaderies de quatre vies -dos d’amplada europea i dos 
d’amplada ibèrica- que suposen que el terreny que queda entre el riu i el 
cinturó pràcticament queda saturat. 
 
 Més enllà de l’actual afectació del cinturó  del Litoral, l’Ajuntament 
de Cornellà no està disposat a que es produeixi perquè pràcticament ens 
cauria al damunt dels equipaments i de les escoles que tenim ja en aquest 
moment. 
 
 Per tot això, hem demanat a la Direcció General d’Urbanisme que 
no es tingui en compte l’escrit del Ministeri de Foment, entre d’altres coses, 
perquè està fora de termini i no procedeix.       
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja saben quina és la 
nostra posició des del principi pel que fa al Pla Ribera-Serrallo, a tot el 
projecte. Això no vol dir en absolut que nosaltres, ara, donem suport o 
estiguem a favor d’aquesta modificació que encara suposaria una càrrega més.  
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per majoria 
absoluta dels assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 5.6.- Decret núm. 4905/02 de data 16 de setembre 
 
 “Atès que, per acord plenari de 24 de juliol de 1997, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari per a la defensa 
dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació en aquelles qüestions referides a la problemàtica 
d’aquest sector a la ciutat, aprovant-se simultàniament, a través de l’esmentat 
acord plenari  el Reglamento Orgànic regulador de l’esmentat Consell. 
 
 Atès que una de les finalitats específiques que l’article 3.f) de 
l’esmentat Reglament atribuïa al Consell, era la  d’assegurar la participació 
directa dels infants i adolescents mitjançant un òrgan específic, madurant-se 
la idea de crear un Consell d’Infants de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que per acord plenari de 28 de maig d’enguany,  i a proposta 
del Consell Comunitari  de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de 
Llobregat,  es va crear el Consell d’Infants de Cornellà de Llobregat,  els 
membres del qual, representatius  dels infants i adolescents que cursin 5è i 6è 
de primària, en cada centre de les escoles de la ciutat de Cornellà de 
Llobregat,  han de ser nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret, en 
els termes previstos per l’esmentat acord. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar els membres del Consell d’Infants de Cornellà de 
Llobregat, d’acord amb el detall següent: 
 
 
ESCOLA               NOM I COGNOMS    
 
Abat Oliba     Arnau García López 
Alexandre Galí    Roser Illa Matesanz 
      Laura Felguera Calleja 
Antoni Gaudí    Laura Reverter Carrión 
Dolors Almeda    Judit Mayorga Garrido 
Ignasi Iglesias    Alba Galán García 
      Héctor de la Peña Pino 
Jacint Verdaguer    M. Carmen Padilla Martín 
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L’Areny      Claudia López García 
      Tamara Tauste Álvarez 
Mare de Deu de Montserrat  Eunice Méndez Méndez 
Mediterrrànea    María Román Hernández 
      Beatriz Ortuño Hervás 
Sant Ildefons    Juan M. Ramírez Parra 
Sant Miquel     Marc García Rodríguez 
      Alba Porcel Guimerà 
Suris      Christian Martínez Padilla 
Torre de la Miranda   Sarai López Román 
      Javier Pascual Ramos 
Betània      Rubén Giménez Casquero 
Sagrada Família    Sergio Pascual Ortiz 
SAMCE      Estefania Pedrero Arévalo 
Santa Eulàlia    Irene Soriano Fernández 
 
 Aquest nomenament, d’acord amb l’establert en l’acord plenari de 
creació del Consell, serà vigent pel curs escolar 2002-2003, havent-se de 
renovar íntegrament el Consell amb caràcter previ a l’inici del curs 2003-2004. 
 
 Segon.- Comunicar aquests nomenaments a l’Institut Municipal 
d’Educació, el qual ho ha de notificar, de forma fefaent a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovar la modificació de crèdit núm. 23/02, per crèdit 
extraordinari, suplement de crèdit i transferència de crèdits amb càrrec 
al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per transferència entre 
partides del Departament d’Organització i Recursos Humans de data 30 de 
juliol de 2002, motivada per la necessitat de garantir el cobriment de l’activitat 
d’adequar les dotacions a les noves necessitats sobrevingudes, per un import 
total de 37.262 euros. 
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  Vista la proposta de modificació de crèdits 6/2002 de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, de transferència de crèdit amb càrrec a baixes 
per anul·lació de despeses, motivada per la necessitat de fer front a despeses 
no previstes en el pressupost inicial per un import de 2.564,83 euros. 
  
  Vista la proposta de modificació de crèdits 7/2002 de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, de crèdit extraordinari i suplement de crèdit 
amb càrrec al romanent de tresoreria, motivada per la necessitat de creació 
d’una partida pressupostària per procedir al canvi dels sistema existent de 
refrigeració de condensació per aigua en l’edifici de Formació, per un sistema 
de condensació per aire i per la modificació de l’objecte dels contractes de 
Conservació jardins i zones verdes i manteniment instal·lacions de reg, per un 
import total  de 332.898 euros. 
 
  Vistes les propostes de modificació de crèdits 11 i 12/2002, del 
Departament de Serveis Socials, per transferència entre partides, amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses, motivades com a conseqüència dels serveis 
que es realitzen amb càrrec a la partida pressupostària Treballs Tècnics/Gent 
Gran, per un import total de 3.023,84 euros. 
 
  Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament 
d’Activitats, de transferència de crèdit entre partides amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses, motivada per la necessitat de fer front les despeses 
originades a conseqüència del contracte subscrit entre l’Ajuntament i 
l’empresa Caprabo, S.A., per un import de 1.350 euros. 
 
  Vista la proposta de modificació de crèdits 8/2002 de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis de data 17 de setembre d’enguany, de 
modificació de crèdits per suplement amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses, per un import de 60.000 euros. 
 
  Atesa la necessitat d’incorporar les subvencions finalistes i 
nominatives destinades als sindicats CC.OO i UGT, com a conseqüència de la 
signatura del conveni relacionat amb la prevenció de riscos d’accidents 
laborals i una altra destinada a l’Associació de la Gent Gran/Centre, per un 
import total de 16.468,18 euros. 
 
  Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
  El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
  Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 23/2002 per 
crèdit extraordinari, suplement de crèdit i transferència de crèdits entre 
partides amb càrrec al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de 
despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

      

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

21.121A1.23001 DIETES PERSONAL 14.424,00 9.262,00 0,00 23.686,00 

21.121A1.23100 DESP.I LOCOM.PERSONAL 39.066,00 13.000,00 0,00 52.066,00 

21.121A1.2330 ALTRES INDEMNITZACIONS 9.015,00 15.000,00 0,00 24.015,00 

21.222B0.12100 RC/SEGURETAT CIUTADANA 944.349,00 0,00 37.262,00 907.087,00 

13.432E0.2210301 COMBUSTIBLE/MANTENIMENT 29.837,20 0,00 2.564,83 27.272,37 

11.222A0.2210301 COMBUSTIBLE/POLICIA MPAL. 40.869,00 2.564,83 0,00 43.433,83 

12.431B0.6230202 SIST.REFRIGERACIÓ/FORMAC. 0,00 317.000,00 0,00 317.000,00 

13.432D0.22735 CPS/CONS.JARDINS I Z.VERD. 948.152,45 14.641,00 0,00 962.793,45 

13.432D0.22751 CPS/MANT.INST. DE REG 42.071,00 1.257,00 0,00 43.328,00 

32.315P2.22706 TREBALLS TÈCNICS/G.GRAN 49.139,30 3.023,84 0,00 52.163,14 

32.315P2.2211001 MAT.ACTIV./GENT GRAN 2.705,00 0,00 1.202,02 1.502,98 

32.315P2.21300 TREB.TÈCNICS/TELEASSIST. 37.844,02 0,00 1.821,82 36.022,20 

29.121H0.2200001 MAT.OFICINA NO INV/ACTIVIT. 4.207,00 0,00 1.350,00 2.857,00 

29.622B1.21200 COM.USUARIS MERCAT CENTRE 6.010,00 1.350,00 0,00 7.360,00 

26.463F0.48985 PREV.RISCOS LAB./MCA-UGT 0,00 4.507,59 0,00 4.507,59 

26.463F0.48986 PREV.RISCOS LAB./FECOMA-CC.OO 0,00 4.507,59 0,00 4.507,59 

32.315P2.48933 SUBV.ASSOC.GENT GRAN/CENTRE 0,00 7.453,00 0,00 7.453,00 

14.432B1.6010438 REURB.ALMEDA-FONTSANTA 400.535,54 0,00 60.000,00 340.535,54 

14.432B0.6110408 REMOD.CARRERS I PLACES 1.876.824,00 60.000,00 0,00 1.936.824,00 

 TOTAL  453.566,85 104.200,67  

 
 
 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                     Consignació                                         Consignació 
Partida Descripció                                         actual              Altes            Baixes             final 
71.87000 ROMANENT TRES./CREDIT EXT. 467.901,67 333.468,18 ------ 793.916,85 
71.87001 ROMANENT TRES./SUPL.CRED. 1.330.331,58 15.898,00 ------ 146.229,58 
 TOTAL  349.366,18  
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RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
       Altes        Baixes 
 
Cap. I.-   Despeses de personal  37.262,00 
Cap. II.- Compra béns i serveis 60.098,67 6.938,67 
Cap. IV.- Transferències corrents 13.768,18 
Cap. VI.- Inversions reals 377.000,00 60.000,00 
                TOTAL 453.566,85 104.200,67 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
      Altes         Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius financers 349.366,18 
 
 
 
  Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que cal dir que hi ha unes peticions 
de diferents departaments per donar altes de partides per 446.113 euros, que 
s’autofinancïen en 104.200 euros, i que van amb càrrec a romanent de 
tresoreria 341.913 euros. 
 
 Bàsicament està fonamentat en tres partides importants, una fa 
referència a 317.000 euros, relatius al canvi total del sistema de refrigeració, 
aires condicionats etc, del Centre de Formació de Can Mercader. Un sistema 
de refrigeració que arranca des de l’any 1989, i que per raons tècniques 
s’aconsella i considerem que també s’ha de fer per raons de salut pública, en 
evitació de qualsevol problema,  el canvi integral del sistema de refrigeració. 
 
 També hi ha temes relacionats amb treballs tècnics en relació amb  
la gent gran, 3.023 euros, i uns temes que venen derivats d’uns convenis amb 
UGT i CCOO, per reforçar tot el que fa referència a la prevenció de riscos 
laborals en matèria de construcció i, en aquest tema, s’aplica 4.507 euros en 
cada cas. 
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 En atenció als portaveus o els representants dels diferents grups 
municipals que van estar a la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, 
vaig comentar que hi havia una partida que feia referència a l’aplicació dels 
recursos que hi havien quedat derivats de la vaga general. Aquests recursos 
estaven destinats, -perquè és una política de la casa- a un projecte social, i el 
que està clar és que sembla ser que la seva aplicació no estava perfectament 
delimitada, no era l’aplicació correcta i, en conseqüència, aquesta partida avui 
no ve com a modificació en aquest ple. Aquesta partida continua pendent en 
tant que es decideix d’una forma definitiva quina és l’aplicació dels fons que 
aquesta partida tingui com a caràcter definitiu. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 7.- Aprovar definitivament el projecte complementari d’obres 
de primer establiment anomenat “Urbanització del Pla Especial 
d’Ordenació del sector Alps (carrers Vicenç Llivina, Mossèn Jacint 
Verdaguer, Josep Cuxart, Menéndez y Pelayo, Ctra. d’Esplugues, Prat, Av. 
Alps)” per un import de 199.801,54 euros. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte complementari d’obres de primer establiment 
anomenat “Urbanització del Pla Especial d’Ordenació del sector Alps (carrers 
Vicenç Llivina, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep Cuxart, Menendez y Pelayo, 
Ctra. d’Esplugues, Prat, Av. Alps)”, redactat per l’enginyera Sra. Ma. Carmen 
Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios Sociedad Anónima (PROSER), 
dotat amb un pressupost de cent noranta-nou mil vuit-cents un euros amb 
cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), Impost sobre el valor afegit 
inclòs, aprovat inicialment per acord de Ple de data 27 de juny de 2002 i 
publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el Butlletí Oficial de la 
Província (BOP) núm. 170 de data 17 de juliol de 2002 i al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3682 de data 27 de juliol de 2002. 
 
 Vist que durant el període d’informació pública l’empresa Societat 
General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, mitjançant escrit de data 22 
d’agost de 2002, Registre general d’entrada núm. 27081, ha presentat 
suggeriments a l’aprovació inicial de l’esmentat projecte. 
 
 Vist l’informe emès en data 17 de setembre de 2002, per l’Arquitecte 
Municipal, el qual manifesta  que: 
 
“1. La Societat General de Aigües de Barcelona, ens informa que en el Sector 

te ubicades diverses canonades i elements de maniobra i control de la 
xarxa de distribució d’aigua potable, i que per tant a l’hora de realitzar les 
obres i per garantir la integritat i accessibilitat tant de les canonades com 
dels elements de distribució i la continuïtat del servei públic, aquestes 
hauran d’ésser realitzades d’acord amb el plec de Condicions Tècniques 
d’AGBAR.. 

  2. Desprès de l’exposició, demana que abans de l’inici de les obres i per tal de 
coordinar conjuntament les possibles solucions els Serveis Tècnics 
respectius les estudien conjuntament. 

 
L’escrit encara que no pot considerar com a una al·legació pròpiament 
dita, s’ha de prendre en consideració i com a tal incloure en l’expedient.” 
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 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal, 12.2 i 24 del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, així com el Real 
Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació del text refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques.  
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Aprovar, definitivament, el projecte complementari d’obres 
de primer establiment anomenat “Urbanització del Pla Especial d’Ordenació 
del sector Alps (carrers Vicenç Llivina, Mossèn Jacint Verdaguer, Josep 
Cuxart, Menendez y Pelayo, Ctra. d’Esplugues, Prat, Av. Alps)”, redactat per 
l’enginyera Sra. Ma. Carmen Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios 
Sociedad Anónima (PROSER), dotat amb un pressupost de cent noranta-nou 
mil vuit-cents un euros amb cinquanta-quatre cèntims (199.801,54 euros), 
Impost sobre el valor afegit inclòs, aprovat inicialment per acord de Ple de data 
27 de juny de 2002 i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el 
Butlletí Oficial de la Província (BOP) núm. 170 de data 17 de juliol de 2002 i al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3682 de data 27 de 
juliol de 2002. 
 
               Segon.-  Publicar els presents acords al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, així com al Butlletí 
d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, a efectes de 
coneixement general. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’enginyera Sra. Ma. Carmen 
Barril Vicente de l’empresa Proyectos y Servicios Sociedad Anónima (PROSER), 
al Departament de Contractació i Patrimoni i a la Societat General d’aigües de 
Barcelona, Societat Anònima, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que ara és el tràmit d’aprovació definitiva. Es respon a 
una al·legació d’Aigües de Barcelona, que més que una al·legació ha de ser 
considerada com una posta en coneixement de què els serveis que hi ha dintre 
de l’àmbit de l’obra ja s’incorporen a l’expedient, i s’aprova definitivament el 
projecte que inclou la construcció del laberint que van proposar els nens en el 
concurs que vàrem fer al seu dia, el joc del laberint que va per sota del parc 
d’Alps, la construcció d’un pipi-can en l’extrem lateral esquerra i un 
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condicionament definitiu del parc. A partir d’aquí, s’iniciarà la contractació i el 
més aviat possible començarem les obres.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció  de tots els Grups Municipals, donant suport a la 
proposta del Consell Municipal de la Dona de Cornellà, referida a la 



 34

necessitat de prendre mesures immediates contra el maltractament a les 
dones. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La Junta de Portaveus de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
proposa l’adopció de mesures urgents per tal d’eradicar l’alarmant increment 
de la violència domestica. El text de la moció al qual s’ha decidit donar suport 
ha estat proposat pel Consell Municipal de la Dona. 
  
 Per tant, la Junta de Portaveus, proposa al Ple Municipal l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a la proposta de mesures presentada pel 
Consell Municipal de la Dona, que diu: 
 
 

“Atès l’augment continuat dels maltractaments a les dones i tenint 
en compte el nombre de dones mortes (l’any 2001 van morir 67 
dones víctimes de violència de gènere i al llarg d’aquest any ja són 
51 les qui han mort a causa dels maltractaments). Des del 1996 
han estat assassinades 440 dones, una dona morta per setmana, 
xifra més alta que la de persones mortes en actes terroristes. 
 
Atès que és un problema de convivència social que va més enllà de 
l’àmbit merament privat. Des de Cornellà, el Consell Municipal de la 
Dona té com a objectiu prioritari en les seves actuacions la millora 
d’aquest problema a nivell de la nostra ciutadania. Al municipi 
existeix un Protocol d’Intervenció en casos de maltractaments i una 
Comissió Institucional per coordinar i millorar la situació de les 
dones maltractades de la nostra ciutat. L’Ajuntament exerceix 
l’Acció Pública en casos de denúncies per agressió quan la dona ho 
requereix. A més, va ser un dels temes prioritaris tractats al I 
Congrés de Dones del Baix Llobregat. 
 
Atès que s’està convertint en un problema endèmic i hi ha la 
necessitat de conscienciar la societat mitjançant campanyes de 
sensibilització. 
 
Atesa la necessitat de prendre mesures immediates per tal d’acabar 
definitivament amb aquesta lacra social. 
 
El Consell Municipal de la Dona, reunit en sessió especial, proposa 
al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 

 
ACORDS 
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1.- Que les diferents forces polítiques donin un caràcter prevalent a 
aquest tema per sobre dels interessos polítics i electorals. 

  
2.- Instar al Parlament de Catalunya que realitzi un Ple especial per 

tractar el tema dels maltractaments a les dones. 
  
3.- Instar al Parlament de Catalunya que la comissió específica sobre la 

violència de gènere es reuneixi amb urgència per dur a terme 
mesures jurídiques i socials per eradicar aquest tema tan 
preocupant. 
  

4.- Instar a la Conselleria d’Ensenyament, la implantació de programes 
de prevenció a les escoles. 

  
5.- Instar a la Conselleria de Justícia, la realització de cursos de 

formació i conscienciació al personal de l’àmbit judicial. 
  
6.- Que el Parlament de Catalunya insti al Govern de l’Estat a què 

celebri un Ple especial per tractar el problema de la violència de 
gènere. I que es pugui arribar a un consens entre les diferents 
forces polítiques per  elaborar un pla integral que comprengui les 
diferents mesures polítiques que el tema requereix dotant-lo amb 
un partida pressupostària. 

  
7.- Que la Generalitat de Catalunya doti dels pressupostos necessaris 

els ajuntaments per treballar aquesta problemàtica. 
 
8.- Manifestar a l’Episcopat de Catalunya la disconformitat de les dones 

davant les declaracions de representants de l’església en les que no 
es reconeix el maltractament com un motiu d’anul·lació del 
matrimoni. Per considerar que aquestes declaracions són 
discriminatòries i que vulneren els drets humans de les dones.  

 
El Consell Municipal de la Dona de l’Ajuntament de Cornellà 
vetllarà pel compliment i adopció d’aquests acords i si fos necessari 
organitzarà mobilitzacions de dones, degut a la sensibilitat que hi 
ha a Cornellà i a la comarca del Baix Llobregat sobre aquest tema.” 

 
 
 Segon.- Donar suport a les iniciatives que adopti el Consell 
Municipal de la Dona, en relació els objectius fixats en l’anterior punt.  
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord, al President de la 
Generalitat, al President del Parlament de Catalunya, a la Consellera 
d’Ensenyament, al Conseller de Justícia, i als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
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 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que aquesta és una proposta per donar 
suport al Consell Municipal de la Dona, i tots els partits aquí representats han 
donat suport a la proposta de mesures presentada per aquest Consell 
Municipal. 
 
 També vull dir que el Consell Municipal de la Dona ha escrit dues 
cartes, una al Defensor del Pueblo i una altra al Síndic de Greuges, perquè 
també prenguin consciència d’aquest tema.  
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que indubtablement 
estan d’acord. En primer lloc perquè és una proposta del Consell de la Dona i 
perquè tots estàvem d’acord i a cada Ple hem tingut que pronunciar-nos amb 
una declaració sobre aquesta qüestió. Hi ha un tema al qual proposaria una 
petita modificació, quan diu: “El Consell Municipal de la Dona de l’Ajuntament 
de Cornellà vetllarà pel compliment i adopció d’aquests acords i si fos 
necessari organitzarà mobilitzacions de dones...”. Jo diria de dones i d’homes, 
no només de dones, perquè això seria insuficient. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que suposa que si es diu “mobilitzacions” sense precisar que són ni 
d’homes ni de dones ni d’homes, això ja comporta que són de tothom. 
 
 Tot seguit intervé del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el nostre grup també està 
d’acord amb aquesta Moció. No obstant també voldria fer un parell de 
puntualitzacions. Una en el punt tres que diu: “Instar al Parlament de 
Catalunya que la comissió específica sobre la violència de gènere es reuneixi 
amb urgència ...”. Segons em consta no hi ha al Parlament cap comissió 
específica sobre la violència de gènere. Hi ha una comissió home-dona, però 
potser el que s’hauria de demanar abans és que es creés aquesta  comissió. 
 
 També en el punt vuitè, quan diu: “Manifestar a l’Episcopat de 
Catalunya la disconformitat de les dones davant les reclamacions de 
representants de l’església ...”. I l’Episcopat de Catalunya tampoc no existeix, 
hi ha el Bisbat de Barcelona, el de Solsona, el de Tarragona, però l’Episcopat 
de Catalunya no. A més les declaracions aquestes, de fet, les van fer membres 
de la Conferència Episcopal Espanyola, potser s’hauria d’adreçar a la 
Conferència Episcopal Espanyola, que són els que van fer aquestes 
declaracions. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
abans de tot vol felicitar al Consell de la Dona i als grups polítics perquè hem 
pogut arribar a aquest acord, -haig de dir que bastant fàcilment- ha estat un 
consens que tant de bo s’assolís en tots els acords. 
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 Haig de dir també que no només hem de reivindicar des de les 
institucions, sinó que sobretot les dones, crec, per desgràcia, que haurem de 
ser nosaltres les que, d’alguna manera, abanderem aquestes solucions i 
demanar més col·laboració a la societat, i quan dic societat, dic a tothom, però  
fonamentalment a les dones. 
 
 Els casos de maltractaments no són d’ordre privat, han de deixar de 
ser-ho. Ha de deixar de semblar que quan algú denuncia que el veí del costat 
maltracta a la senyora, ens fiquem en la seva vida íntima, no és així, hem de 
perdre aquestes costums  d’antany i denunciar i, sobretot, prestar-nos de 
testimonis quan arriben les causes al jutjat. 
 
 Crec que la violència de gènere és un tema molt complicat. No valen 
les bones intencions perquè és de difícil solució, ja que té diferents factors. 
Com he dit no és un tema privat, és un tema de tots perquè moren persones 
amb drets i, per tant, és una cosa de tots. 
 
 Hem de demanar més col·laboració ciutadana, més conscienciació, 
més educació i, sobretot, més atenció i protecció a la víctima quan es decideix 
a fer la denúncia. Des de les institucions i des dels ajuntaments -que és 
l’entitat més propera als ciutadans- hem de ser capaços de què aqueixa 
persona que es decideix a denunciar no torni a casa seva i la matin. 
 
 Penso que aquesta iniciativa no hauria de quedar-se aquí, hauria de 
servir per a que tots treballéssim i, sobretot, espero i desitjo que les forces 
polítiques aquest acord que hem signat ho compleixin, que no ho considerin 
un tema de segon terme i que no es pensi que és quelcom que es pot deixar de 
cara a assolir vots o de cara a d’altres temes. 
 
 Considero que és un tema prioritari i crec que no es pot consentir 
que es prenguin iniciatives de seguida en quant hi ha una notícia de premsa 
dels accidents laborals, i no es faci després de 400 i escaig casos de dones 
mortes. Això és una cosa que hem de solucionar i penso que ho hem de fer les 
dones perquè són les dones les que s’estan morint. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que volia comentar 
que aquesta és una Moció que surt del consens en el qual el Consell de la 
Dona sempre ha treballat. 
 
 És una Moció que possiblement hagués pogut ser més ambiciosa en 
algun tema, però penso també  que hi ha molts punts que són molt complerts 
i es toquen tots els àmbits que creiem que intervenen o que poden intervenir 
per a solucionar el problema dels maltractes, i sobretot de les conseqüències. 
Especialment allò que recalcaria d’aquesta moció serien tres apartats. 
Enllaçant amb l’últim que deia la Portaveu del PP, per una banda, crec que és 
un tema prioritari per a qualsevol partit polític i per a qualsevol govern, per la 
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quantitat de persones que estan morint i, per tant, la importància que té 
aquest fet dintre d’una societat democràtica com la nostra. 
 
 Per altra banda, penso que no pot ser una moneda de canvi dels 
partits polítics, ha de ser realment un tema de caràcter prevalent i que no 
sigui de caràcter electoralista, i que realment es prenguin mesures realistes i 
que vetllin per la integritat dels éssers humans, -de les dones en aquest cas-. 
Que es busqui l’arrel del problema sense intentar buscar la medalla fàcil d’un 
partit o de l’altre, perquè en aquesta baralla ja hem perdut molt de temps i 
aquest tema, cada vegada més, és més preocupant i més apressant. 
 
 Crec a més que s’han de prendre mesures que siguin puntuals, 
concretes i directes, i també crec que és un tema d’un pla integral, i aquí 
segurament discrepem d’alguna manera amb el partit que està en el govern de 
l’estat en aquest moment. Però nosaltres hem de continuar insistint que no 
podem parcel·lar, no podem anar omplint forats quan surt el problema, sinó 
que s’ha de fer una intervenció integral de tot el procés que hi ha a l’entorn 
d’una dona quan és maltractada, des de l’acompanyament psicològic, 
l’acompanyament als fills, el suport a la família, el suport a ella mateixa, 
també mesures judicials que siguin més àgils. Per tant, segurament que caldrà 
canviar la llei, i hem d’estar disposats a fer-ho, i per això demanàvem que 
totes les forces polítiques es posessin d’acord, que realment per una vegada 
trobéssim que aquest tema mereix la pena treballar-ho d’una manera 
conjunta, i per això instàvem no només al Parlament de Catalunya, sinó 
també al Parlament de l’Estat, al Govern de l’Estat que doti els recursos 
pertinents perquè totes aquestes mesures que calen es puguin fer, i es puguin 
desenvolupar en el lloc aquell en què sigui precís i que és, evidentment, en 
cada localitat, en cada espai en què es produeixen aquests fets concrets. 
 
 A Cornellà hem tingut la sort, continua manifestant la Sra. Romero, 
de treballar sempre d’una manera consensuada, tothom pretenia el mateix, 
però malgrat tot això, encara les coses que estan per sobre de les pròpies 
decisions municipals o de les pròpies forces que tenim dintre del Consell de la 
Dona, ens queden sense poder fer, per exemple, una casa comarcal d’acollida 
per a dones que ja estàvem demanant des de fa molts anys i altres tipus 
d’intervencions que possiblement també tenen a veure amb els canvis de lleis. 
 
 Per tant, creiem que ja és el moment d’aturar això, que no podem 
esperar quatre mesos, ni sis ni vuit, a què es reuneixin no sé quines 
comissions, sinó que ja és hora de posar fil a l’agulla i donar-li la prioritat i la 
importància que té. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que està molt d’acord amb les dues intervencions de les companyes 
tant del Partit Popular com d’Iniciativa per Catalunya-Verds, i aleshores 
passaria a contestar alguns temes puntuals que s’han manifestat. 
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 Nosaltres dèiem l’Episcopat, -és veritat que és Bisbat de Catalunya-, 
perquè ho transmeti a l’Episcopat espanyol, perquè estem a Catalunya i ens 
assemblava que d’alguna manera havíem de fer referència a aquest tema. 
 
 Altra qüestió és que sí que veritablement existeix al Parlament de 
Catalunya una comissió home i dona, però també hi ha una comissió petita en 
la que estan representats tots els partits, per al tema de violència de gènere. 
 
 Avui, a la Federació de Municipis s’ha passat aquesta Moció perquè 
altres ajuntaments també l’aprovessin, i des de la Federació de Municipis s’ha 
demanat una reunió urgent amb els diferents partits polítics, diputats/des 
que porten  aquest tema al Parlament per tenir una reunió conjunta ja que 
creiem que en els municipis veiem de prop les necessitats que tenim. 
 
 Es va aprovar un Pla integral en el Parlament de Catalunya que no 
es posa en marxa, i s’ha de posar perquè allà, com que estava representada la 
Federació de Municipis, ja vam exposar uns punts sobre aquest tema de la 
violència. Es va aprovar però s’ha posat en un calaix, per tant, hem de 
reivindicar que tant el Govern de Catalunya com el Govern de l’Estat, no posin 
pedaços, s’ha de fer un programa integral perquè no es pot dir ara tapem 
aquest forat i ara tapem l’altre, i mentrestant van matant les dones. 
 
 Aquesta vegada, -si m’ho permet el Sr. Alcalde- diré jo la xifra de 
dones mortes als mesos d’agost i setembre, han matat a 14 dones, i és clar 
que els polítics no ens podem quedar al marge d’aquest problema. En total, 
entre gener i setembre, són 53 dones encara que en la moció posa 51 perquè 
des que vam redactar la moció fins avui han matat a dues més. 
 
 Evidentment que és un problema de parella, però és un problema 
de tota la societat. Des dels ajuntaments ja fem més del que podem, però 
precisament hem de sensibilitzar al Parlament de Catalunya i al Parlament de 
l’Estat perquè, d’alguna manera, faci una llei que doni resposta a una sèrie de 
problemes, des de les cases d’emergència, les cases d’acollida, i que doni una 
sortida a aquest problema tant greu. 
 
 Que es convoqui en el Ple del Parlament de Catalunya un ple 
extraordinari per tractar les morts dels treballadors, doncs em sembla molt bé, 
però que no es convoqui un ple extraordinari per la mort de les dones ja no em 
sembla tan bé, per tant, instem al Govern de la Generalitat i al Parlament de 
l’Estat. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el tema està suficientment debatut, i em sembla un tema 
d’una suficient dimensió com per valorar positivament la iniciativa del Consell 
de la Dona i també per haver propiciat aquest debat. Repeteixo que és un 
debat profitós i que serveix també per posar en evidència que sobre temes de 
gran importància com és aquest, doncs hi ha el suficient consens i acord en el 
nostre ajuntament, i penso que aquesta també és la manera de treballar. 
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 Es recullen les observacions que han fet els Portaveus dels Grups 
Municipals d’EUiA i de CiU, de què les mobilitzacions siguin en plural, i la 
referència a la Conferència Episcopal. Jo diria que hi ha una altra qüestió 
quan diu: “Què el Parlament de Catalunya insti al Govern de l’Estat a que 
celebri un ple especial...”, però el Govern de l’Estat no fa plens. O s’insta al 
govern perquè propici que el Congrés dels  Diputats celebri un ple, o ho 
demanem directament al Congrés del Diputats. 
 
     
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb les correccions realitzades. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada amb els termes següents: 
 
 “La Junta de Portaveus de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
proposa l’adopció de mesures urgents per tal d’eradicar l’alarmant increment 
de la violència domestica. El text de la moció al qual s’ha decidit donar suport 
ha estat proposat pel Consell Municipal de la Dona. 
  
 Per tant, la Junta de Portaveus, proposa al Ple Municipal l’adopció 
dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a la proposta de mesures presentada pel 
Consell Municipal de la Dona, que diu: 
 
 

“Atès l’augment continuat dels maltractaments a les dones i tenint 
en compte el nombre de dones mortes (l’any 2001 van morir 67 
dones víctimes de violència de gènere i al llarg d’aquest any ja són 
51 les qui han mort a causa dels maltractaments). Des del 1996 
han estat assassinades 440 dones, una dona morta per setmana, 
xifra més alta que la de persones mortes en actes terroristes. 
 
Atès que és un problema de convivència social que va més enllà de 
l’àmbit merament privat. Des de Cornellà, el Consell Municipal de la 
Dona té com a objectiu prioritari en les seves actuacions la millora 
d’aquest problema a nivell de la nostra ciutadania. Al municipi 
existeix un Protocol d’Intervenció en casos de maltractaments i una 
Comissió Institucional per coordinar i millorar la situació de les 
dones maltractades de la nostra ciutat. L’Ajuntament exerceix 
l’Acció Pública en casos de denúncies per agressió quan la dona ho 
requereix. A més, va ser un dels temes prioritaris tractats al I 
Congrés de Dones del Baix Llobregat. 
 
Atès que s’està convertint en un problema endèmic i hi ha la 
necessitat de conscienciar la societat mitjançant campanyes de 
sensibilització. 
 
Atesa la necessitat de prendre mesures immediates per tal d’acabar 
definitivament amb aquesta lacra social. 
 
El Consell Municipal de la Dona, reunit en sessió especial, proposa 
al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
1.- Que les diferents forces polítiques donin un caràcter prevalent a 

aquest tema per sobre dels interessos polítics i electorals. 
  
2.- Instar al Parlament de Catalunya que realitzi un Ple especial per 

tractar el tema dels maltractaments a les dones. 
  
3.- Instar al Parlament de Catalunya que la comissió específica sobre la 

violència de gènere es reuneixi amb urgència per dur a terme 
mesures jurídiques i socials per eradicar aquest tema tan 
preocupant. 
  

4.- Instar a la Conselleria d’Ensenyament, la implantació de programes 
de prevenció a les escoles. 
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5.- Instar a la Conselleria de Justícia, la realització de cursos de 

formació i conscienciació al personal de l’àmbit judicial. 
  
6.- Instar al Govern de l’Estat perquè propici que el Congrés dels 

Diputats celebri un Ple per tractar el problema de la violència de 
gènere. I que es pugui arribar a un consens entre les diferents 
forces polítiques per  elaborar un pla integral que comprengui les 
diferents mesures polítiques que el tema requereix dotant-lo amb 
un partida pressupostària. 

  
7.- Que la Generalitat de Catalunya doti dels pressupostos necessaris 

els ajuntaments per treballar aquesta problemàtica. 
 
8.- Manifestar a la Conferència Episcopal Espanyola la disconformitat 

de les dones davant les declaracions de representants de l’església 
en les que no es reconeix el maltractament com un motiu 
d’anul·lació del matrimoni. Per considerar que aquestes 
declaracions són discriminatòries i que vulneren els drets humans 
de les dones.  

 
El Consell Municipal de la Dona de l’Ajuntament de Cornellà 
vetllarà pel compliment i adopció d’aquests acords i si fos necessari 
organitzarà mobilitzacions, degut a la sensibilitat que hi ha a 
Cornellà i a la comarca del Baix Llobregat sobre aquest tema.” 

 
 
 Segon.- Donar suport a les iniciatives que adopti el Consell 
Municipal de la Dona, en relació els objectius fixats en l’anterior punt.  
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord, al President de la 
Generalitat, al President del Parlament de Catalunya, a la Consellera 
d’Ensenyament, al Conseller de Justícia, i als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referida a la instal·lació 
d’antenes i estacions base de telefonia mòbil. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Introducció:  
 
 En el Ple Municipal de 26 de juliol de 2002, quan es va aprovar 
l’Ordenança Reguladora de les antenes i estacions base de T.M. per a Cornellà, 
el nostre Grup Municipal va manifestar la seva voluntat de continuar 
treballant fins aconseguir una normativa que, d’acord amb les recomanacions 
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i els informes mèdics i científics i amb les establertes en els països més 
avançats en la prevenció de riscos per a la salut, derivats de les emissions 
produïdes per les esmentades instal·lacions, siguin més restrictives que les 
existents a Catalunya i Espanya. 
 
 Atès que en tot el procés del debat sobre l’esmentada Ordenança, la 
bona disposició de l’Equip de Govern envers les nostres posicions va permetre 
que es recollissin vàries de les nostres propostes, que junt amb la necessitat 
de disposar d’una Ordenança que, encara que sent insuficient, permeti poder 
regular i intervenir en una activitat que tanta preocupació està generant, el 
nostre grup va valorar que no devíem de votar en contra, per la qual cosa ens 
vàrem abstenir, però al mateix temps consideràvem que s’havia d’anar més 
enllà, i vam manifestar el desig de què s’elaborés i aprovés una moció, amb la 
que ens dirigíssim a la Generalitat i al Parlament de Catalunya, reclamant la 
modificació de les normatives i lleis actuals que regulen tant, la intensitat de 
les emissions electromagnètiques, com les distàncies de les esmentades 
instal·lacions a les zones en les que hi hagi una presència prolongada de 
persones. 
 
 Per les raons exposades, proposem al Ple la moció següent: 
 
 Exposició de motius: 
 
 Atès que la Normativa per a la regulació de les antenes i estacions 
base de telefonia mòbil aprovada per la Generalitat a l’abril de 2001, estan 
molt lluny i són molt menys restrictives que les implantades en els països més 
avançats (Suïssa, Itàlia, Anglaterra, Bèlgica, EUA, Canadà, Austràlia, etc.), en 
els que hi ha establerts uns límits que no passen de 10 uW/cm2, quan a 
Catalunya s’accepten 200 uW/cm2, així com les recomanacions mèdic-
científiques de: La Conferència Internacional de Salzburg de juny de 2000, la 
de la prestigiosa Universitat de Lund (Suècia), distribuïda en un debat del 
Col·legi Oficial de Metges de Barcelona a abril de 2002 o la Declaració de 
Alcalá, de maig de 2002, en les que s’exposen diverses conclusions, fruit 
d’estudis rigorosos, que demostren que hi ha un perill real i deixen molt clar 
que les radiacions no ionitzants i de molt baixa freqüència són més perilloses 
que les d’alta freqüència, donat que l’exposició a elles solt ser més continuades 
i directes i poden interferir en la comunicació cel·lular i orgànica i alterar 
alguns fluxos cel·lulars amb efectes biològics importants. Tots aquests 
informes estan especialment adreçats a les institucions i a les autoritats 
polítiques sobre les afectacions i els riscos que per a la salut té la telefonia 
mòbil i reclamen unes normes més restrictives. 
 
 La normativa actual de Catalunya estableix unes distàncies quatre 
vegades superiors per a col·lectius i establiments de major sensibilitat; escoles, 
residències sanitàries, hospitals, etc., la qual cosa suposa el reconeixement 
d’un risc per a les persones que romanen un temps en els mateixos. Si tenim 
en compte les conclusions d’estudis mèdics, que diuen que els moments de 
major risc coincideixen amb les hores de son, quan baixen els biorritmes de 
l’organisme com el cervell o el cor i la producció de melatonina per efecte de 
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les radiacions electromagnètiques sobre la glàndula pineal, hem de concloure 
que és molt més perillós per a les persones que viuen a prop d’una instal·lació 
de T.M., principalment per a persones amb especial sensibilitat, senyores 
embarassades, malalts i sobre tot, per els nadons que dormen durant la major 
part del dia i, per tant, és necessari fixar unes distàncies molt grans que les 
recomanades per la normativa actual. 
 
 En aquests casos ens trobem amb una normativa que ens obliguen 
a aplicar unes condicions (a vegades, contra la nostra pròpia voluntat), que 
produeixen inquietud i preocupació en la població i, com a conseqüència, un 
rebuig social contra les administracions locals, per ser les més properes, que 
menyscaben la confiança social en les mateixes. 
 
 Coincidint amb les inquietuds dels organismes mèdics, estem 
coneixent un número cada vegada major de persones que viuen a prop de les 
instal·lacions de referència, que pateixen alteracions diverses en la seva salut, 
tals com: insomni, mals de cap, nàusees, pèrdua de memòria, depressions i la 
por a contraure possibles malalties de caràcter degeneratiu, a part del fet 
inqüestionable de la devaluació patrimonial dels seus habitatges:    
 
 Per tot l’exposat, proposem el següent 
 

ACORD 
 

 Primer.- Que es reclami al Parlament de Catalunya i la Generalitat, 
una revisió de les lleis i normatives actuals, que regulen la instal·lació 
d’antenes i estacions base de telefonia mòbil, tenint en compte els estudis i les 
recomanacions fetes per diferents organismes de reconeguda solvència, amb 
les que s’estableixin unes distàncies de protecció, coincident amb la dels 
països més avançats, com els anomenats en l’exposició de motius. 
 
 Segon.- Que es recomanin o possibilitin estudis epidemiològics a 
l’entorn de les estacions bases i antenes de T.M. que, en el millor dels casos 
porti la tranquil·litat a les famílies que avui senten aqueixos efectes. 
 
 Tercer.- Que una vegada aprovades les noves lleis i normatives, es 
determini què fer amb les antenes que no compleixin amb aquestes, aplicant, 
si és precís, el caràcter retroactiu per a la seva retirada o modificació. 
 
 Quart.- Que es faci arribar aquest acord als Grups Parlamentaris i 
a les organitzacions municipalistes, perquè ho reconeguin i, si ho consideren 
oportú, donin el suport amb reclamacions en el mateix sentit.”    
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que quan es 
va fer l’aprovació de l’Ordenança Municipal, ja en aquell moment vaig dir que 
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m’abstenia perquè  faríem una proposta, i aquesta proposta és la que teniu. 
Recull tota una sèrie d’elements que són realment importants per argumentar 
per què la normativa, tant la que s’ha aprovat aquí com la que hi ha al 
Parlament de Catalunya o a l’Estat Espanyol, és totalment insuficient, i el que 
proposàvem era fer aquesta proposta, aprovar-la per part del Ple i portar-la al 
Parlament de Catalunya, a la Generalitat. 
 
 Hi ha hagut una contraproposta per part del Portaveu del Grup 
Municipal Socialista en la que demana deixar-ho sobre la mesa per tal de 
recollint totes les coses que nosaltres aquí indiquem incorporar altres 
arguments nous, i, a més a més, traslladar-ho no només al Parlament de 
Catalunya i a la Generalitat, perquè aquestes institucions –segons deia tenen 
unes competències limitades o condicionades pel reglament estatal. 
 
 Amb això estem totalment d’acord, per tant, deixem la Moció per al 
proper Ple, i afegirem tots aquests elements. 
 
 Avui en concret, he rebut una notificació d’un Congrés 
internacional d’experts sobre el camp electromagnètic que crec que és 
extraordinàriament important. Per tant també tindrem aquí nous elements, a 
part de la campanya que Telefònica està fent a tot arreu dient que tothom 
estigui tranquil. La Moció la deixem per al proper Ple.      
 
 
 Després d’això la Moció queda sobre la mesa per al proper Ple 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la possible 
inundabilitat de la zona Ribera-Serrallo.    
 
 MOCIÓ 
 
 “Antecedents  
 
 La nova Llei d’Urbanisme diu en el seu article 9, apartat 2: És 
prohibit d’urbanitzar i d’edificar en zones inundables i en zones de risc per a la 
seguretat i el benestar de les persones, salvant les obres vinculades a la 
protecció i la prevenció dels riscs. 
 
 Donat que l’experiència històrica ens diu que tota la zona més baixa 
del terme municipal de Cornellà ha sofert diverses inundacions, l’última l’any 
1971, les quals entren en períodes que es consideren de risc. 
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 Donat que, a pesar de la canalització del Riu i de l’increment de la 
seva capacitat si, com estem veient, per efecte del Canvi Climàtic, les 
variacions de la pluviositat en els cinc continents i, més properament a 
Europa, Espanya i Catalunya, estan provocant intensitats i inundacions 
desconegudes des de que es tenen dades fiables, és de sentit comú que es 
tinguin en compte tots aquests fenòmens abans de procedir a construir 
edificacions de qualsevol tipus en les zones en les que s’han produït 
inundacions com és el cas de les zones més properes al Riu i, per tant, amb 
risc de què es repeteixen. 
 
 Per tot l’exposat, proposem: 
 
 Primer.- Que es faci un estudi rigorós sobre els riscs i les 
possibilitats d’inundabilitat de la zona Ribera-Serrallo, paral·lelament a 
l’execució de les obres ja projectades, consultar a la Comissió d’Urbanisme de 
Catalunya, als redactors de la nova Llei, així com altres experts en la matèria. 
 
 Segon.- Que en funció dels resultats de l’estudi i de les 
recomanacions que del mateix es derivin, es procedeixi en conseqüència, bé 
desistint d’executar les referides construccions o adequant els projectes a les 
condicions que es requereixen per a evitar els perills que comportaria si 
tornessin a produir-se inundacions. 
 
 Som conscients de què el desenvolupament dels projectes i l’estat 
en què es troben els treballs, suposen uns problemes enormes, però pensat 
que les conseqüències derivades de fer les coses sense tenir en compte els 
arguments que s’exposen més amunt, comporta jugar amb foc i assumir uns 
riscs i unes conseqüències encara més grans. 
 
 Amb aquesta Moció, a més de les propostes concretes que fem, 
volem deixar constància de la nostra posició, que podeu desestimar, assumint 
la responsabilitat que es derivi amb posterioritat, però que consti com un avís 
que desitjaríem no tenir que recordar-ho.”     
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, degut al 
canvi climàtic, estem veient com cada dia tenim pluges molt intenses que 
estan provocant inundacions i riades que en alguns llocs no s’havien conegut. 
 
 Per altra banda, independentment de com aquí es pugui pronunciar 
el Ple, dir que, en concret, a l’Ajuntament de Martorell, el Partit Socialista s’ha 
oposat o s’està oposant a unes construccions i urbanitzacions en zones 
inundables, i, per tant, que siguem igual a tot arreu. 
 
 I, per altra, banda demanar perquè penso que a l’Ajuntament hi ha 
un disquet-programa que se’n diu INUNCAT, que parla de totes les zones 
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inundables a Catalunya, i, per tant, demanem una còpia per poder des de la 
nostra part estudiar-ho.   
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que a Cornellà hi ha 
molta gent a la qual aquest tema li preocupa perquè han patit fa uns anys el 
problema de les inundacions, i aquest any sembla que això ha ressorgit degut 
als problemes que han hagut al centre d’Europa, i és clar, es pregunten si això 
pot arribar a passar aquí a Cornellà, malgrat que s’han fet unes obres 
importants per canalitzar el riu. 
 
 El nostre grup donaria suport a aquesta Moció esperant que 
aquests estudis donin tranquil·litat a la ciutadania.   
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
tots recordem les inundacions de Cornellà, que espero no es tornin a repetir, 
però no només per Ribera-Serrallo, crec que el més important és pel propi 
Cornellà. Crec, -no sé si tinc raó- que aquests estudis han d’estar fets, però no 
perquè es vagi a construir Ribera-Serrallo, sinó que pel barri Riera, o el barri 
Almeda -que són els més afectats- o pel barri Centre. 
 
 Pensar que sortirà el riu per la simple construcció de Ribera-
Serrallo, la veritat és que em sembla una mica “coger la sarten por el mango”. 
Aleshores penso que les inundacions són quelcom que ens preocupa a tots 
perquè quan venen no s’hi queden en Ribera-Serrallo, sinó que inundaran tot 
Cornellà, i espero i desitjo que amb la canalització del riu no torni a passar, 
encara que és evident que els fenòmens de la natura nosaltres no els 
controlem tots. 
 
 De totes formes dir que mai està malament ser previnguts, però 
espero les explicacions de l’Equip del Govern sobre els estudis que hi ha per a 
posicionar-me, perquè aquesta Moció, -segons el meu parer- és una mica 
oportunista en el tema de Ribera-Serrallo, i la seva posició, des del principi és 
de no votar a favor, o sigui, jo espero les explicacions i espero que em 
tranquil·litzin. 
 
  Acte seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que la posició del 
nostre grup va una mica en el sentit de subscriure algunes de les coses que 
acaba d’argumentar el Partit Popular. Recordem perfectament com es 
produïen les inundacions aquí a Cornellà, sabem que hi ha una capa freàtica 
molt important, que malgrat tot això es construeix, que la tecnologia i 
l’adreçament del riu ha canviat molt des de quan van passar aquelles riuades 
i, per tant, creiem que no és un perill del qual puguem dir que no pot existir -
perquè evidentment no podem saber si demà passarà una gota freda per 
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Cornellà i descarregarà aquí cent litres o metres cúbics d’aigua en una hora, i 
això no hi hauria possibilitats de canalitzar-ho ni d’assumir-ho,  -però sí que 
en aquest moment el territori de Cornellà està suficientment canviat com per 
pensar que no hi ha possibilitats imminents, perquè ja s’han treballat moltes 
coses, per exemple, s’han canalitzat tots els col·lectors nous que s’estan fent 
ara a la resta del municipi, allà mateix la canalització del riu, els talús de 
protecció que hi ha al voltant del riu, el fet de què en aquell mateix territori ja 
hi ha en aquest moment dotacions i equipaments docents com poden estar els 
instituts de secundària. 
 
 Per tant, jo penso que no s’ha fet una obra de cop i volta sense tenir 
en compte totes aquestes variables, ni sense tenir en compte tots aquests 
estudis ni els recursos de reforçament que es poden utilitzar a la part de la 
fondària que han de tenir els ciments, etc. O sigui, penso que no hi ha el risc 
zero, ja que qualsevol activitat comporta un risc, però crec que dintre de les 
capacitats que tenim actualment tecnològicament i del coneixement del 
territori, estem preservant per a què això no pugui succeir, i aquesta seria la 
nostra opinió. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que en primer lloc vol dir que es troba en un estat de sorpresa, 
gairebé de xoc, per la posició del company de CiU. La Generalitat allà ha fet 
col·legis per a nens i segurament si  el govern que en aquest cas dirigeix el seu 
partit, va fer els col·legis, va fer igual que l’Ajuntament de Cornellà, 
documentar-se i informar-se abans de frivolitzar amb coses importants. 
 
 Crec que frivolitzar amb aquestes coses és molt dolent Sr. Flórez, 
perquè després de deixar anar la “perorata” que ens has deixat anar, demanar 
el document per estudiar-t’ho demostra fins a quin punt és indocumentat el 
que planteges. Es fa justament al contrari, primer es miren els papers i 
després es fa una proposta com aquesta, en la que diu: “que si algun dia això 
s’inunda, no em digueu que no ho vaig dir”. En aqueix sector ja hi ha col·legis 
i equipaments esportius i tota una sèrie d’activitats, per tant, les noves 
activitats el que faran serà consolidar i desenvolupar el sector, i, el que no 
entenc és que no fessin una campanya d’aquestes  que tant t’agraden per 
alertar del potencial perill que hi havia quan es van fer altres coses. 
 
 Jo crec, Sr. Flórez, que el que fa és utilitzar això per buscar-li la 
volta a un equipament al que s’ha oposat des del principi, i això és 
filibusterisme. Jo diré tres coses, la primera, el cabal que admet el riu al seu 
pas per Cornellà és superior al cabal que porta el riu Ebro, 4.500 metres 
cúbics per segon, i si això algun dia es desborda, no es preocupi pels primers 
50 metres, preocupi’s pels 500, que hi ha moltes cases i molta gent vivint. 
 
 Segon tema, des d’aquelles inundacions es va ampliar el cabal del 
riu, un període de retorn de 500 anys té de capacitat el riu al seu pas per 
Cornellà. És a dir, en principi una pluja d’aquestes se’n dóna un cop cada 500 
anys, i si això fos poc, hi ha una barrera que és el Cinturó del Litoral. El 
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Cinturó del Litoral està a la dreta del riu mirant cap a Martorell, a l’esquerra 
mirant cap al Prat. És a dir, que hauria de sortir el riu i a sobre saltar el 
Cinturó, i bé, pot passar, però jo crec que si algun dia això passes, el problema 
no serien els equipaments esportius, seria un problema més gros. Aquest tema 
ha estat estudiat i consultat per la Direcció General d’Urbanisme i té informe 
favorable. 
 
   Tercer tema, comparar allò que es pretén fer a Martorell amb el 
que és pretén fer a Cornellà és un element més de desconeixement  del que es 
parla. A Martorell, a on el seu riu no està canalitzat, es pretén construir al 
costat del riu, i a Cornellà, el riu està canalitzat i té una capacitat 
sorprenentment gran, de fet, en les darreres pluges importants que van haver-
hi, el riu Llobregat al seu pas per Cornellà ni va arribar al 60% del cabal. 
 
 A més, té una autovia al mig que fa de barrera a part de què està en 
un sector que acabarà tenint la mateixa alçada que els habitatges del davant, 
per tant, si algun dia s’inundés això –que espero que no sigui així- 
s’inundarien els habitatges. 
 
 Per això nosaltres votarem que no a aquesta proposta que fa el 
Grup Municipal d’EUiA, i votarem que no dient que ens sembla poc seriosa i 
gens documentada. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el Sr. Morlanes ha dit 
moltes coses, i haig de dir de què la notícia de què existeix aquest programa 
INUNCAT la he tingut avui, i la Moció està presentada el dia 17 de setembre. 
 
 L’únic que demanem és un estudi, i si s’han fet per part de la 
Generalitat o de l’Ajuntament o de qui sigui edificacions, s’han fet sense tenir 
en compte moltes d’aquestes coses, i, a més, la nova Llei d’Urbanisme, -tal 
com vam començar dient aquí- diu que està prohibit urbanitzar en zones amb 
risc. Així doncs a veure si efectivament això ja es va tenir en compte perquè 
aqueixa llei ha sortit després de què el projecte estigués fet, i que consti que  
jo no pretenc dir que això s’inundarà perquè es fan aqueixes edificacions, que 
ignoro el risc que pugui haver-hi per a d’altres zones. 
 
 Dir que això es produeix cada 500 anys quan estem veient el que 
està passant i ho veurem malauradament com a conseqüència del nostre 
comportament cada dia més. El canvi climàtic és un fet real, i mai s’havien 
donat inundacions en una ciutat com Praga que té milers d’anys, on ha estat 
en perill tot el seu patrimoni, o a Dresde o a tot el sud-est de França, mai 
s’havien donat. Si aquí caigués en tota la part alta del riu -i fins i tot més 
amunt- l’aigua que ha caigut a França, i no estem tan lluny i es pot donar en 
qualsevol moment, ja veuríem, i és clar que també afectaria als habitatges, 
però els habitatges estan fets, i jo estic avisant d’una cosa que encara no hi és. 
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 Per tant, no és cap “parida” que no té sentit, ni molt menys. Espero 
i desitjo no haver mai de recordar-ho sinó que vosaltres mateixos no tingueu 
que acordar-vos del que jo acabo de proposar. 
 
 De nou pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que el problema és que primer es fan les mocions i després 
s’informa, això no és pas responsable, i si t’informessis veuries que a on estem 
construint i a on s’ha construït abans amb l’ampliació que s’ha fet del riu, 
estem a una distància sideral de la zona d’inundabilitat del barri de Martorell 
del que estàs parlant. 
 
 Per tant, no té res a veure i insisteixo que si el Llobregat es 
desborda i passa pel damunt del Cinturó del Litoral, el nostre problema no 
seran les pistes de tennis, ni la piscina coberta i descoberta, sinó que serà tot 
el barri Riera i una part del barri Centre. Per consegüent plantejar això és el 
mateix que plantejar que tinguéssim que tirar al terra tot el barri Riera i tot el 
barri Centre, i això està fora de lògica. Allò que has fet és fer un plantejament 
fora de lògica per a oposar-te a una cosa a la que t’has oposat des de l’últim 
any i mig, que és que els ciutadans de Cornellà tinguin una piscina coberta, 
una descoberta i un poliesportiu, i ara treus el tema aquest, el pamflet aquest, 
per a oposar-te amb el tema de la inundabilitat, ¡doncs no senyor!.  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida al Reglament que 
garanteix l’accés dels Regidors i dels Grups Municipals en els mitjans de 
comunicació municipals. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que d’ençà la constitució de l’actual Ajuntament, el Grup 
Municipal d’ERC ha plantejat en diverses sessions del Plenari Municipal (a 
través de mocions, precs i preguntes) la necessitat de dur a terme la 
regularització i ordenació dels criteris a partir dels quals poder oferir a la 
ciutadania de Cornellà, des de les pàgines de la revista municipal Cornellà 
Informa, una informació el més objectiva possible sobre les activitats i 
actuacions dels seus legítims representants democràtics, constituïts com a 
Grups Municipals de Govern o formant part de l’oposició. 
 
 Atès que el temps transcorregut d’ençà la constitució de l’actual 
Ajuntament ens permet de fer avinents, fruit de l’experiència d’aquests anys, 
situacions anòmales en referència a l’espai fins ara reservat als diversos Grups 
Municipals que considerem que cal superar i evitar que es repeteixin, com ara 
la indefensió amb què els Grups Municipals unipersonals ens trobàrem quan 
vam veure potencialment compromesa la possibilitat de poder escriure 
mensualment a la publicació municipal Cornellà Informa arran del projecte de 
nou Reglament Orgànic Municipal, elaborat pel Grup Municipal Socialista i 
finalment retirat –segons el nostre criteri- per causes exògenes al mateix 
Ajuntament. 
 
 Atès que el temps transcorregut d’ençà la constitució de l’actual 
Ajuntament  ens permet de fer avinents, fruit de l’experiència d’aquests anys, 
tractaments informatius poc objectius o parcials, com ara (a manera 
d’exemple) quan a les pàgines de la revista  Cornellà Informa es publicà una 
notícia (any 2001) amb suport fotogràfic en què apareixia l’alcalde i els 
portaveus dels Grups Municipals Socialista i d’IC sota el títol “PSC i IC fan 
una bona valoració de 18 mesos de govern conjunt” i en canvi se’ns negà –al 
Grup Municipal d’ERC- poder actuar d’igual manera en entendre que 
l’Ajuntament el constituïm tots, Govern i oposició. 
 
 Atès que la nova Llei de Règim Local de Catalunya (21/2002) de 
modificació de la Llei 8/1987 en l’apartat 2 de l’article 43 (que modifica 
l’article 185 de la Llei 8/1987) resten fixats els següents termes: “El Ple de 
l’Ajuntament ha de garantir la participació dels regidors i dels grups 
municipals en els òrgans d’informació i difusió municipal, com ara la televisió 
local, les emissores de ràdio municipals i les publicacions i els butlletins 
editats per l’Ajuntament. En aquest sentit, els respectius plens han d’aprovar 
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un reglament que reguli les condicions d’accés i d’ús d’aquests mitjans pels 
regidors i els grups municipals constituïts al si de la corporació”. 
 
 Atès que estem plenament convençuts que, al conjunt dels Grups 
Municipals, ens pertoca aquests dèficits com a mandat de la ciutadania que 
exigeix a les institucions democràtiques i a llurs representants democràtics 
majors índex de transparència i maduresa. 
 
 Per la qual cosa el Plenari Municipal 
 

ACORDA 
 

 Primer.- Procedir a executar allò que disposa la nova Llei Local de 
Catalunya en l’apartat 2 de l’article 43. 
 
 Segon.- Encarregar a l’alcaldia que convoqui una Comissió formada 
per tots els Grups Municipals que estableixi els criteris i la metodologia amb 
què s’ha de procedir a la redacció del Reglament establert en la llei. 
 
 Tercer.- Instar el conjunt dels Grups Municipals a participar en els 
treballs i a aportar-hi llurs experiències i suggeriments.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que la moció 
que presentem proposa dos acords, i en tot cas podria dir que aquesta Moció 
no ve a ser “treure un as de la mànega”.  
 
 Com sabeu, nosaltres, d’ençà que som representats en el plenari ja 
hem tret a col·lació aquest tema diverses vegades, bé a través de mocions, bé a 
través de precs, i fins i tot, a través d’alguna pregunta. I fos una pregunta, fos 
una moció o un prec, allò que demanàvem era regularitzar i ordenar els 
criteris a partir dels quals es podia oferir a la ciutadania de Cornellà des de les 
pàgines de la revista municipal Cornellà Informa, una informació el més 
objectiva possible  sobre les activitats i actuacions dels seus legítims 
representants democràtics constituïts en aquest plenari, amb un matís que 
volem fer-ne remarca que és, com a  govern o com a oposició. 
 
 És a dir, aquesta és la premissa bàsica a partir de la qual es pot 
tranquil·lament discutir aquesta Moció. Tots som ajuntaments, els qui 
governeu, els qui teniu la responsabilitat i la legitimitat de governar i els que 
formem part de l’oposició. Si no som capaços de veure-ho així, crec que la 
discussió neix malament. 
 
 A més a més, en la Moció plantegem dos exemples, que ens semblen 
idonis per il·lustrar el per què. Un es remunta a fa un parell d’anys, quan 
nosaltres vam discutir un projecte de reglament de ROM i parlo d’un projecte 
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que finalment es va canviar però que si hagués anat endavant, aquest projecte 
condemnava als grups polítics unipersonals, ens condemnava a formar part 
d’un grup mixt, la qual cosa, entre d’altres conseqüències, comportava que 
lògicament nosaltres haguéssim tingut un accés, diferent -al menys-, al que 
tenim ara en la revista Cornellà Informa. 
 
 Això, com sabeu, al final no va tirar endavant, entenem i ho posem 
aquí en un punt, que per raons externes al mateix ajuntament, en tot cas, ja 
ha plogut molt d’ençà aleshores i crec que en aquest sentit és un petit trauma 
que vam saber superar tots. 
 
 Per altra banda, posem un altre exemple perquè ens sembla que és 
també il·lustratiu de la necessitat que hi ha de regular-ho. L’any 2001 va 
aparèixer una notícia en un Cornellà Informa, amb suport fotogràfic, en el 
qual el titular deia: “Partit Socialista de Catalunya i Iniciativa per Catalunya 
fan una bona valoració de 18 mesos de govern conjunt”, i en canvi, se’ns va 
negar a nosaltres la possibilitat de poder tenir també en les pàgines de la 
revista municipal un petit espai, possiblement més petit i tot, en el qual 
poguéssim dir justament al revés. 
 
 Aquests són dos supòsits i hi ha d’altres que ens resultaria molt 
fàcil de recordar-vos, per exemple, mai a la vida d’ençà que som aquí, 
independentment i al marge de la columna que tenim reservada, certament, 
mai ha sortit cap referència a una opinió o un matís, un posicionament de cap 
grup de l’oposició en el moment de la votació expressada en aquest plenari i no 
parlo de suport fotogràfic. 
 
 Aleshores, ara tenim una llei que és la nova Llei de Règim Local de 
Catalunya, i hi ha un apartat que és el 2 de l’article 43, que diu: “El Ple de 
l’Ajuntament ha de garantir la participació dels regidors i dels grups 
municipals en els òrgans d’informació i difusió municipal, com ara la televisió 
local, les emissores de ràdio municipals i les publicacions i els butlletins 
editats per l’Ajuntament. En aquest sentit, els respectius plens han d’aprovar 
un reglament que reguli les condicions d’accés i d’ús d’aquests mitjans pels 
regidors i els grups municipals constituïts al si de la corporació”. 
 
 Finalment diem -i ho diem perquè ho creiem- que estem plenament 
convençuts que al conjunt dels Grups Municipals ens pertoca de superar 
aquests dèficits com a mandat de la ciutadania que exigeix a les institucions 
democràtiques i a llurs representants democràtics majors índexs de 
transparència i maduresa. 
 
 Nosaltres fem aquesta demanda plenament convençuts que tant se 
val del partit polític o els partits polítics que governin. Si en algun poble de 
Catalunya Esquerra Republicana governa i actua d’igual manera que les forces 
polítiques governants de la Ciutat de Cornellà, -que creiem que en aquest 
sentit té un dèficit que han de superar-, si Esquerra Republicana fa el mateix 
doncs tan se val, que ho paguin car, és a dir, que en aquest sentir nosaltres no 
volem ser gens sectaris.  



 54

 
 Entenem que cal procedir a iniciar els treballs de redacció del 
reglament a que fa referència la Llei, i, en segon lloc, sol·licitem al conjunt dels 
grups municipals que formen part del plenari que s’integrin en aquesta 
Comissió i que aportin tot  allò que puguin aportar-hi de bo. 
 
 Estem davant d’un tema que considerem de principis democràtics, 
creiem que no diem cap mentida, tenim una llei que ens obre un camí i només 
demanem que s’iniciï la redacció d’aquest reglament. I tinc la impressió que 
una vegada més no demanem la lluna, demanem només actuar en coherència.                
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com és un tema que 
ja l’hem discutit més d’una vegada, només dir que estem totalment d’acord. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que estan d’acord amb 
aquesta Moció, i creu que l’oposició ha de tenir més participació en els mitjans 
de comunicació locals. 
 
  Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que és evident que 
estarem tots d’acord en aquest tema, atès que el Grup Popular també presenta 
una Moció semblant als mitjans de comunicació, i entenc que el govern 
municipal ha de tenir un mitjà per a explicar a la ciutadania les seves “obras y 
milagros”, però no estaria malament que de tant en tant se’n recordés que 
l’oposició treballa. És quelcom que hem anat reivindicant des del Partit 
Popular, no és que ens agradi sortir a la foto però sí que els nostres votants 
s’assabentin de què els diumenges estem amb les associacions o que estem en 
les inauguracions, i que en els plens presentem iniciatives. 
 
 Com diu el representant d’Esquerra Republicana de Catalunya, no 
és demanar el cel sinó demanar una mica de participació en allò que són els 
mitjans de comunicació, que no són de propietat del govern sinó que són 
propietat de l’ajuntament de Cornellà i que es paguen amb els impostos de 
tots/es. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que no estan 
d’acord amb el sentit de la Moció. 
 
 En principi, també explicarem el per què. Penso que no cal fer tanta 
història, no cal remuntar-se a quan vam començar aquesta legislatura, quan 
es va començar a treballar sobre el ROM perquè en aquell moment, cada grup 
municipal va treballar en funció d’aquells punts que tenien més interès per a 
ells com a grup municipal. Per a nosaltres, per exemple, era molt important el 
tema de la participació, i també el tema del transfuguisme, i com es tractaven 
aquests temes. 
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 En nom del consens i de dotar-nos d’una eina de treball per a 
tothom i d’un reglament que ens pogués servir i que estigués dintre de les 
disposicions legals, es va decidir aprovar un reglament del qual ara ja som tan 
responsables com a qualsevol altre dels grups polítics que el van aprovar, per 
tant, jo no me’n remunto per veure què va passar i què no va passar i què és 
el que podria haver passat però no ha passat. 
 
 Ara sí voldria dir que si hi ha una nova Llei de Règim Local de 
Catalunya, la qual introdueix modificacions de la llei anterior, evidentment 
que qualsevol ajuntament acceptarà aquestes modificacions perquè té aquesta 
obligació i les incorporarà dintre del seu funcionament, del seu ROM, com 
qualsevol altra llei que vingui a modificar una anterior. Per tant, crec que és 
prejutjar d’alguna manera pensar que no es farà, demanar que es faci una 
cosa que per llei, segurament, s’ha de fer. 
 
 Només voldria dir que la revista del Cornellà Informa que arriba a 
tota la ciutadania de Cornellà té molt d’interès i moltes repercussions, però 
que els objectius d’aquesta revista no són explicar que és allò que fem cada 
grup polític, perquè cada grup polític tenim recursos propis per demostrar què 
és el que fem i quines són les nostres opinions. 
 
 Sí que podem dir que amb les aportacions o les reflexions de tots els 
grups polítics ha anat millorant el format, la manera de enfocar la notícia o la 
manera de fer que sigui més amena, més dinàmica i  inclús més moderna, 
però, en principi, l’objectiu que ha de tenir aquest butlletí informatiu, és la 
d’explicar les obres, les actuacions que el govern de la ciutat està fent a la 
ciutat, per la ciutat i  per la ciutadania. També per explicar quina és la vida de 
les entitats, què fan ells, quines obres estan fent, quins actes, quina 
repercussió tenen en les activitats culturals de la nostra ciutat, i també, -per 
tant hi ha un apartat- per a l’opinió de tots els grups municipals. 
 
 Jo diria que és un butlletí que està força ben pensat i que està 
dintre del que la nova llei inclús ens pot dir que ha de recollir qualsevol 
condició d’accés a la informació per a tos els grups municipals. Per tant, en 
principi, no estic d’acord en què tornem a insistir en fets que estan 
àmpliament explicats i que, a sobre, pensem que hi ha una possible 
negligència a l’hora d’aplicar una nova llei. 
 
 Seguidament pren la paraula  el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que, tal com 
deia el Sr. Flórez, la veritat és que aquest és un tema suficientment debatut 
per aquest Ple, i novament, fruit d’una modificació molt més ampla de la Llei 
Municipal de Catalunya, tornem a insistir sobre un tema que ja hem parlat en 
d’altres ocasions. 
 
 Diria, en primer lloc, que s’ha de deixar clar que tots els grups que 
estem aquí representats podem explicar als ciutadans/es de Cornellà quina és 
la nostra opinió sobre qualsevol assumpte municipal en les mateixes 
condicions, tant en el Cornellà Informa com a través de l’altre mitjà de 
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comunicació que tenim que és l’emissora municipal, per tant, dèficits cap. La 
veritat és que he tingut que esperar nou mesos, Sr. Artís,  però val la pena. Els 
dèficits són que en lloc d’una fotografia, ens treuen dos pel preu d’una, 
explicant coses que no es fan a Catalunya, i aquí no veig que participi ningú, 
això sí que és dèficit. I no parlo de TV3, ni del Canal 33, sinó que parlo d’això 
que es reparteix en tots els domicilis de Catalunya per part del govern de la 
Generalitat, i això sí que és dèficit.  
 
 He esperat nou mesos, perquè ja sabia que vindríeu, i això sí que 
s’ha d’explicar i s’ha de dir. I respecte de què ho paguem amb els impostos, 
doncs és veritat, és que tot es paga amb els impostos o és que potser TVE no 
es paga també amb els impostos? i la veritat és que la distribució equitativa de 
quines són les posicions del govern i les posicions de la resta de grups que 
estan representats en l’arc parlamentari, doncs evidentment, allí sí que hi ha 
un gran dèficit. 
 
 Òbviament hi ha modificació de la Llei Municipal de Catalunya, 
molt més àmplia del que es planteja aquí, i nosaltres quan vam tenir noticia 
d’aquesta modificació, evidentment, vam decidir abordar el conjunt, tot el que 
es planteja, i a partir d'això, veurem com canalitzem l’actualització del nostre 
marc jurídic del qual ens hem dotat democràticament, no s’ha d’oblidar amb 
els vots del que cadascú representem en aquest Ple.  
 
 El butlletí és un mitjà d’informació en el qual no manifestem la 
postura de l’equip de govern, en canvi tots els grups municipals tenim el 
mateix espai, -i ho torno a repetir perquè a més tots els ciutadans i ciutadanes 
de Cornellà reben el butlletí, per tant, no estem dient cap mentida-, i crec que 
això és ajustat i equilibrat, ni més ni menys, i com tots sabeu, en ràdio 
Cornellà tots tenim el mateix espai quan s’han de debatre assumptes 
municipals. Que ho hem de reglamentar?, nosaltres no ens oposarem, però 
evidentment hi ha més coses que adequar i, per tant, la nostra posició 
respecte a allò que se’n diu en la Moció i que es planteja com acord, serà la de 
no donar suport, deixant clar que, evidentment, posarem en marxa tot el 
procés jurídic per adequar la nostra normativa jurídica interna a allò que han 
estat les modificacions previstes en la Llei Municipal de Catalunya. I que quedi 
clar, en aquests temes farem com sempre, farem una proposta i se la 
facilitarem als grups municipals per dialogar, negociar i arribar a acords, -com 
hem fet també en tots aquells temes que afecten a la vida interna d’aquest 
ajuntament-. Aquest és el principi amb el qual nosaltres sempre hem treballat 
i sobre el qual continuarem treballant. 
 
 Novament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que no vol discutir ara els termes del 
Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, entre d’altres coses, perquè no pertoca i ja ho 
hem fet. Ell considera que la informació és objectiva, i com que nosaltres 
partim de la base que l’ajuntament som tots, considerem que la informació, -si 
no tota, almenys aquella que pertoca els temes de més interès- hauria de 
contemplar els matisos i la pluralitat que hi ha en aquest plenari, sortosament 
plural. 
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 Tan sols volem dir que si interpreto les darreres paraules seves,  en 
termes positius, ens vens a dir que d’alguna manera poseu fill a l’agulla i 
penseu tirar endavant la llei, és a dir, l’aplicació de la llei de forma immediata 
o aviat. Dic això perquè com que per a  nosaltres és tan important això, i, a 
més a més, segons quina és la posició del plenari es talla el camí polític, 
nosaltres estem disposats a agafar una altra via -que no ens garanteix cap 
èxit, estic segur, més aviat pagaríem molta penitència, però estem disposats- 
que són els tribunals. Nosaltres estem disposats a defensar-ho perquè 
considerem que això és una posició de principis, i si nosaltres tenim un marc 
legal, i des del punt de vista polític no hi ha el compromís de tirar-ho 
endavant, nosaltres anirem als tribunals i farem una denúncia que, per cert, 
estic convençut que, per desgràcia, donada la poca logística, possiblement, en 
sortiríem mal parats, però almenys quedaríem tranquils. Ho dic públicament i, 
a més a més, amb una certa solemnitat. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que referent a la revista 
aquesta que ens ha ensenyat el Sr. Balmón, jo crec que aquesta revista s’ha 
editat i en part la culpa la té el Sr. Alcalde perquè quan fa de Secretari General 
del PSC, té l’obsessió de dir que el govern de la Generalitat no governa, i és 
clar, aleshores ens hem vist obligats a fer aquesta revista per demostrar que 
esteu molt equivocats.  
 
 De nou intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que quan  estem d’alguna 
manera sense acritud, -com algú diu- reivindicant quelcom que creiem just, 
no té objecte treure al govern de l’Estat que segurament farà el que pugui, el 
mateix que ho feien vostès en els seus temps quan tenien majoria absoluta. 
 
 Les majories absolutes -i aquí ho podem veure- són sempre 
prepotents, i jo m’estic referint ara mateix a l’ajuntament de Cornellà, i deixem 
per altres àmbits les discussions del Parlament de Catalunya o d’Espanya. Jo 
suposo que allí vostès tenen els seus defensors que li diran el mateix al Sr. 
Aznar, i suposo que ell es defensarà i posarà els seus arguments. 
 
 Estem parlant de l’Ajuntament de Cornellà i de la revista que reben 
cada mes els nostres ciutadans i ciutadanes i en la qual l’oposició no té cap 
presència més que en una pàgina o dos. Crec que vostès fan selecció de fotos i 
han de tenir calaixos immensos perquè és veritat que el fotògraf treu les fotos, 
ara sí, han de tenir algun mag amagat que li diran que aquesta sí i aquesta 
no, i si alguna vegada -com en una ocasió vam fer una aposta de no 
desenganxar-nos del Sr. Alcalde- havíem de sortir per nassos, vam sortir però 
amb la cara velada, o sigui, que no crec que sigui demanar molt –i això és 
broma- demanar més presència del que fan els altres partits polítics perquè 
és, sobretot, respecte les persones que ens han votat que són ciutadans/es de 
Cornellà. Si aqueixa llei la pensen complir esperarem a que es compleixi i 
veurem fins a on arriba i quantes pàgines ens donen, que potser ens donen 
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tantes pàgines que després no tindrem temps per a escriure, a vegades també 
passa. 
 
 Intervé novament el Sr. Balmón, manifestant que hi ha una 
modificació de la llei i òbviament, ens agradi o no ens agradi, evidentment s’ha 
d’aplicar, com hem aplicat totes les modificacions de lleis que afecten al nostre 
funcionament en l’ajuntament, això és obvi, per tant, no hi ha cap solemnitat 
ni res que reivindicar.  
 
 El que diem és que a més del que està plantejat a la Moció, hi ha 
moltes més coses que estan plantejades en les modificacions de Llei Municipal 
de Catalunya que evidentment hem d’estudiar-les i veure com l’adeqüem a la 
nostra normativa interna i reiterem que per descomptat treballarem amb la 
mateixa metodologia, que ha estat la de sempre, la d’elaborar, consultar, si és 
possible consensuar i després portar-ho al Ple, í, per tant, aquesta és la nostra 
posició, i per això plantegem el no donar suport a la Moció presentada per 
ERC.  
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que s’ha de recordar que aquesta modificació, hi ha 
formacions polítiques que la hem avalat amb el vot positiu en el Parlament de 
Catalunya i, de fet, en la part del text que es recull en la moció no ve sinó a dir 
coses que hi ha ajuntaments que no fan, molts. Hi ha ajuntaments on 
l’oposició no té accés al butlletí, ni a mitja pàgina ni a un quart de pàgina i hi 
ha ajuntaments on l’oposició no té tampoc accés als mitjans de comunicació, 
en aquest cas, la ràdio. Aquí sí que es té, i el que es diu és que hem de 
garantir i, afortunadament, nosaltres en això hem estat avançats en el temps, 
però, en qualsevol dels casos respecte a les modificacions, al marge d’aquesta 
que interessa d’especial manera a ERC, n’hi ha d’altres que també d’alguna 
manera afecten i que han de comportar necessàriament una adequació del 
nostre reglament, que es farà tal i com ha expressat el Sr. Balmón amb 
aquesta voluntat de sempre i en la mesura del possible de què sigui amb el 
consens més ampli possible.   
 
 
 En aquest moment s’absenten de la sessió els regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Sergi Fernández Mesa i Perfecto Madrid Olmos. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
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Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 5.- Moció dels Grups Municipals de CiU i d’ERC, referida a la 
plaça de l’Església de Santa Maria de la nostra Ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atesa la consideració que l’estat actual de la plaça de l’Església de 
Santa Maria no és adient i que hi cal una actuació per part del nostre 
Ajuntament a fi de restituir-li l’estat original amb que fou urbanitzada, la qual 
cosa n’afavoriria l’ús i el gaudi per part de la ciutadania i, alhora, contribuiria 
a ennoblir un dels indrets més cèntrics de la ciutat. 
 
 Atesa la tipologia arquitectònica de l’actual plaça de l’Església, 
projectada a les darreries de la dècada dels anys quaranta del segle passat en 
un període anterior al del gran creixement demogràfic i urbanístic de Cornellà 
(que havia de desplaçar i/o diversificar cap a d’altres zones de la ciutat la 
centralitat de l’economia, el lleure, etc.), raó per la qual la seva urbanització 
fou concebuda com a plaça-aparador (brollador central a costa de la reducció 
de l’espai a utilitzar, l’ampul·lositat dels fanals, tipus de parterre, etc.) sota un 
estil de construcció adient a aquella conjuntura en què, més que no pas 
l’espai concebut com a catalitzador de la relació humana, allò prioritari era 
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disposar d’un indret urbanitzat destacat (de fet, la plaça de l’Església, a manca 
de millors perspectives, esdevingué durant anys fou la imatge representativa 
de la ciutat). 
 
 Atès que el conjunt de raons de caràcter històrico-arquirtectònic 
configura una pàgina en el discurs de la formació urbanística de la nostra 
ciutat. 
 
 Atès el fet que en diverses ocasions el deteriorat estat actual de la 
plaça ja ha estat font de comentari i preocupació entre regidors d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Atès que en una anterior convocatòria de la Comissió Informativa 
d’Obres i Urbanisme ja s’havia tractat la necessitat d’actuar-hi, si més no pel 
que fa a la restauració del Monument a l’Arbre. 
 
 Per la qual cosa el Plenari Municipal  
 

ACORDA 
 
 Primer.- Encarregar als Serveis Tècnics municipals un informe-
dictamen tècnic i històric de la plaça de l’Església a fi de poder procedir a 
iniciar l’expedient que podria concloure en la seva inclusió en el Catàleg 
Històrico-Arquitectònic de la ciutat. 
 
 Segon.- Incloure una partida en els pressupostos del 2003 per 
endegar el projecte de restauració de la plaça. 
 
 Tercer.- Executar el compromís adquirit mesos enrere de 
restauració del Monument a l’Arbre.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant en primer lloc 
que aquesta moció és presentada conjuntament amb EUiA, però per raons 
d’allò que estableix el Reglament Orgànic no figura incorporada en el 
preàmbul, de manera que ho faig constar perquè resti reflectit a l’acta. 
 
 Nosaltres només ens limitàvem a encarregar als Serveis Tècnics 
Municipals un informe-dictamen, tècnic i històric de la plaça de l’Església per 
tal de tenir els elements suficients i poder decidir en conseqüència si val la 
pena, si cal o si convé iniciar un expedient que podria concloure en la inclusió 
de la Plaça en el Catàleg històric-arquitectònic de la ciutat, i destacar que al 
final del text es diu “podria ser”, no pas que “hagi de ser”, per això els 
departaments tècnics haurien d’elaborar un informe històric i arquitectònic de 
la Plaça. 
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 En segon lloc, creiem que valdria la pena que el govern de la ciutat 
a l’hora de redactar el projecte de pressupostos de l’any vinent, inclogués una 
partida, -diguem que el govern té prou criteri per dir si la partida ha de ser 
alta o baixa- per tal que es pogués endegar un projecte que fos paral·lel al 
punt anterior, i que, en principi, permetés actuar en una certa adequació de la 
plaça. 
 
 I finalment, un tema molt petit que, per cert, ja m’han informat que 
els Serveis Tècnics estan a sobre, que és executar el compromís adquirit 
mesos enrera de restauració del Monument a l’Arbre que, com sabeu, és aquell 
monument que crec que va ser inaugurat l’any 1960, i que és un monument 
que la Diputació havia encarregat per a molts pobles de la comarca -bé d’allò 
que se’n deia i que encara se’n diu de la província-. 
 
 Aquests són els tres punts, l’informe-dictamen, una partida per al 
pressupost de l’any vinent i executar el compromís de restauració del 
Monument a l’Arbre, que tal com ha informat en Joan Fernández, sembla ser 
que l’ajuntament ja hi està a sobre, ho està fent o està a punt de fer-ho. És a 
dir que si la informació que ara tinc l’hagués tinguda en el moment de 
redactar el punt tres, ja no l’haguéssim posat. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que -com ha dit el Sr. 
Tardà- nosaltres inicialment estàvem d’acord en signar aquesta Moció, però 
per qüestions tècniques o de reglament, no ho han fet. 
 
 Independentment del que planteja la Moció, s’hauria de tenir en 
compte, -perquè hi ha bastant gent de l’entorn que ha viscut i que coneix i 
està preocupada per l’estat actual- el fet de recollir una certa opinió entre gent 
que pot dir coses al respecte. I per una altra banda, hi ha tot un seguit de 
gent, de persones del barri, que estan demanant un espai més ampli per a una 
sèrie d’activitats que no es poden fer en aquesta, per tant, dintre d’això seria 
bo que es tingués en compte no només la plaça sinó tot l’entorn, fer una 
modificació de tot això i integrar-lo dintre de la plaça sense que allò que és 
l’actual estructura canviés. De totes maneres això serà a partir del possible 
debat que es creï després que hi hagi la proposta dels serveis tècnics.  
 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió els regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Sergi Fernández Mesa i Perfecto Madrid Olmos, i 
s’absenta la regidora del Grup Municipal Socialista, senyora Cristina Gasull 
Martínez. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que després del que acaba de dir el Sr. Flórez, no sé si han parlat 
abans amb el Sr. Tardà o han parlat idiomes diferents, perquè allò que acaba 
de proposar el Sr. Flórez, és tot el contrari del que ha esposat el Sr. Tardà que 



 62

és una unió amb les dues places, per tant, baixar el nivell, o si més no, és el 
que jo he entès, que l’única forma d’integrar una cosa que està a dos metres 
pel damunt és baixar-la més baixa. 
 
 El nostre Grup votarà en contra, entre d’altres coses perquè el que 
no volem és que una cosa que és un “bulo”, que mai aquest Grup Municipal ni 
el govern Municipal s’ha plantejat que és reformar la plaça, i que, a més, cap 
d’aquestes està en el Catàleg, doncs agafem i ho aprovem, nosaltres no estem 
per anar parlant de “bulos” que no existeixen, de coses que hi ha gent que 
s’inventa per després dir que ha fet una moció i ha salvat la plaça de no sé que 
estranys que volen destruir el patrimoni històric i coses d’aquestes. 
 
 Per tant, nosaltres no aprovarem la moció, primer de tot per això, i 
en segon lloc, quant al catàleg, a mi m’estranya que gent que en aquest 
ajuntament han viscut dues revisions de catàleg -perquè el Sr. Flórez ha 
viscut les dues-, i mai se li ha ocorregut proposar que la plaça estigui al 
Catàleg, i em sembla que el Sr. Tardà en un altre Grup Municipal -que no és 
aquest en el que està ara- també va estar la primera vegada que es va fer el 
Catàleg, i també està ara quan s’ha revisat i aprovat el catàleg i tampoc se li 
ha ocorregut plantejar incorporar la plaça.  
 
 Aleshores, quan durant un procés tan complicat, que ha trigat a 
prop de tres anys, o cinc o sis anys, fins a l’aprovació definitiva, que hem 
contractat un expert i que, a més, hem tingut la participació d’un grup com és 
l’Avenç dintre de totes les discussions, a ningú se li ha ocorregut, doncs no sé 
a què ve ara dir que una cosa que durant tant de temps s’ha estat discutint, 
que ningú se la ha plantejat, que ara es faci, per tant, no té cap sentit i no ho 
farem. A part d’això, aquest grup municipal i aquest govern municipal no 
coneix absolutament cap plaça que estigui en un Catàleg, ni la plaça de 
Catalunya de Barcelona, que és una plaça que tothom sap que té realment un 
significat arquitectònic important, ni la plaça Sant Jordi, ni la plaça de la 
Catedral, ni cap plaça, i no serem els primers. 
 
 Quant a les reparacions de la plaça i la partida econòmica, en la 
Comissió Informativa d’Obres i Urbanisme, s’ha dit dues o tres vegades que 
arreglaríem la plaça i l’arreglarem amb pressupost d’aquest any, no posarem 
cap partida per l’any vinent degut a que quan arribi el final de l’any estarà 
arreglada la plaça, i estarà arreglada la plaça intentant ser respectuosos amb 
el que hi ha, tenint en compta que això que se’n diu de què el terra no és pas 
el que hi havia, doncs evidentment, han passat des de l’any 1957 un munt 
d’anys, però els vells del poble recordaran al Sr. Pedro Parra explicant que la 
plaça trigava tant en arreglar-se perquè hi havia un ciment especial que ningú 
ens crèiem que havia portat especialment perquè la plaça se semblés el més 
possible a l’anterior plaça. 
 
 Quant al que són la resta d’elements, hem estat documentant-nos 
sobre el tema i si cap grup dels dos grups que han signat la moció, -que em 
sembla recordar que són els dos grups nacionalistes que hi ha en aquest Ple-, 
no tenen cap inconvenient, hem trobat la pregària a l’arbre, però en català, 
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perquè el mateix ceramista la va fer en castellà i en català, i si a ells no els hi 
importa, doncs a aquest govern municipal li agradaria, que aquella fallada 
històrica que va haver en aquella època, doncs arreglar-ho, i fer-la en català. I 
insisteixo si CiU i ERC no tenen cap inconvenient per un tema històric, la 
farem en català i la farà el mateix ceramista. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Cristina Gasull Martínez.            
 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que ja va comentar 
als grups que subscriuen la Moció que no l’acabava de veure perquè penso 
que, en principi, ja és contradictòria.  
 
 Voldria aclarir una cosa, que tant el Grup d’ERC com el Grup EUiA, 
han recalcat que no han pogut posar també aquí les sigles d’EUiA perquè no 
ho permetia el Reglament, i penso que en aquest cas la resta de partits, la 
Junta de Portaveus, hem estat molt permissius perquè ERC i EUiA, ja tenen 
dues mocions, a banda de la que hem fet tot el conjunt de portaveus. Per tant, 
també haurien d’haver triat quina moció podien treure. I no ho hem retret a 
ningú i no ho hem comentat, però està bé que se sàpiga també que segons el 
Reglament no podien presentar tres mocions i haurien d’haver fet una tria. 
 
 En principi, crec que a banda de les coses que ja s’han dit aquí, hi 
ha un altre motiu per pensar que és incompleta aquesta moció. El que es 
demana no té en consideració altres aspectes. Penso que en les mateixes 
explicacions que es donen, diu que és una plaça concebuda com aparador i 
que es va fer a costa de la reducció de l’espai a utilitzar, i evidentment 
nosaltres, actualment en una població que ha crescut tant i que és una plaça 
nuclear de la nostra ciutat, no podem permetre que el dia que es canviï o 
remodeli no es tinguin en compte aspectes com la normativa sobre 
accessibilitat que existeix actualment, normativa que obliga als ajuntaments a 
aplicar un pla d’accessibilitat, i aquesta plaça no té accessibilitat, per tant, hi 
ha un problema de barreres arquitectòniques i això s’ha de tenir en compte, i 
s’ha de tenir en compte també si el brollador d’aigua que hi ha  compleix en 
aquest moment les normatives de sanitat que recomana la Generalitat. 
 
 S’ha de tenir en compte quin ús volem donar a aquesta plaça, que 
sigui un espai públic de gaudi per a tota la ciutat, no només des d’un punt de 
vista, i això eren les raons que nosaltres li vam esgrimir tant a CiU com a ERC 
com a EUiA, i pensem que en tot cas si algun dia s’ha de canviar aquesta 
plaça, s’ha d’encetar un diàleg en el qual puguin participar altres punts de 
vista, que es tinguin en compte també aspectes que han canviat segons les 
normatives i segons les maneres de viure ara mateix, i per tant, no podem 
pensar només des del punt de vista històric, que, a més, de no tenir cap valor 
a sobre és un monument de l’època franquista, que no sé quin interès té en 
mantenir tot això. Per això, nosaltres també votem que no, i no votem que no 
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des del desconeixement sinó perquè pensem que són excloents d’altres punts 
de vista i d’altres situacions que s’han de tenir en compte a l’hora de fer una 
actuació tan important en una plaça, en un espai que ha de permetre sobretot 
que sigui d’ús públic. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, d’alguna manera, 
restaurar-la sí que fa falta perquè és evident que aquesta plaça està 
deteriorada i comparteixo amb la Sra. Romero que  l’accessibilitat també és 
dificultosa. Estaríem en contra de canviar la plaça per un altre estil de plaça, 
perquè altres estils de plaça més moderns, més amplis els tenim a la resta de 
la ciutat. 
 
 És l’única plaça que tenim que recorda la manera entranyable de 
viure la plaça, ja siguin els nostre avis asseguts hores i que no es veuen en 
d’altres llocs, continuen els nens jugant amb la terra, cosa que tampoc es veu 
en d’altres llocs, i hi ha uns elements d’aigua i plantes barrejats que a molta 
gent li agrada, encara que és evident que no tots tenim els mateixos gustos, 
però crec que la ciutat ha de ser diversa i no ha de ser tota de ciment o de 
terra. 
 
 Penso que s’ha de conservar i que és una plaça que, dintre de 
l’alçada que manté, d’alguna manera resguarda als nens del bullici dels 
carrers del voltant i dels cotxes, i crec que integrar-la amb la resta del terra 
faria que els nens sortirien corrent cap a la carretera d’Esplugues i potser 
hauria més d’un accident, i penso que en la situació que està integrar-la tota 
seria un perill- 
 
 Quant a allò que ha dit la Sra. Romero de què és un monument 
franquista i que per això no s’ha de conservar, jo no he vist al Caudillo pujat al 
cavall al mig de la plaça, i un arbre crec que és de la història i si aqueix arbre 
és va fer en l’època franquista -que és una època passada suposo que igual 
que la napoleònica-, no per això s’ha de tirar tot el que s’ha fet. 
 
 És una plaça que s’ha remodelat i crec que bastant semblant la 
primera amb la que hi ha ara i penso que és una cosa que es podria guardar. 
 
 Novament intervé del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que soc poc amic de fer respostes, però 
com que m’ha emprenyat el Sr. Martínez Flor, amb tots els respectes, dir que 
jo no soc nacionalista, soc com tu, independentista, vull una independència 
del meu país, no soc nacionalista, ni soc socialista com tu. 
 
 Respecte a la plaça, nosaltres el que demanem –i a veure si s’entén- 
és que els Serveis Tècnics municipals facin un informe, i que el Sr. Joan 
Fernández faci un informe sobre la història de la plaça i que el tècnic adient 
faci un informe per tal que nosaltres tinguem més elements, perquè sinó, tots, 
començant per mi i seguint per l’esquerra, podem acabar dient moltes 
tonteries. Aleshores podrem iniciar un debat, i iniciar l’expedient –entenen 
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expedient com a àmbit de treball, àmbit de discussió- que podria concloure en 
la seva inclusió en el Catàleg, o no, perquè si nosaltres tinguéssim clar que ha 
de pertànyer al Catàleg haguéssim fet el redactat del primer punt de forma 
diferent, i haguéssim sol·licitat que aprovéssiu la inclusió de la plaça en el 
Catàleg, cosa que seria una bestiesa, perquè nosaltres tampoc tenim en 
aquests moments la decisió presa donat que ens falten elements. 
 
 En segon lloc, pel que fa a la partida si és d’enguany i no de l’any 
vinent millor que millor, el que és evident i estem tots d’acord és que la plaça 
està deteriorada i alguns totxos estan fosos, falten els fanals, fins i tot les 
ceràmiques estan trencades o desaparegudes, etc.  
 
 I pel que fa a l’arbre, el monument a l’arbre ja ha quedat clar que 
l’ajuntament està actuant, doncs molt bé, perfecte. Jo crec que s’ha de posar 
en castellà perquè la història és la història i el monument ha de ser la 
reconstrucció fidel del que es va inaugurar l’any 1960, i crec que feu un mal 
servei a la història, a la llengua catalana i a llengua castellana, si posem el 
monument en català perquè el monument ha de ser el que es va inaugurar 
l’any 1960, i crec que això seria un pecat intel·lectual. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que no sap per a què serveixen les Comissions Informatives. En les 
Comissions Informatives s’informa –l’última en concret sinó podem mirar 
l’acta- que s’està mirant el ceramista per a la plaça, que remodelarem la plaça 
aquest any, -això es va dir i sinó a l’acta última es pot veure- que estem 
mirant les jardineres que hi ha al damunt de les columnes perquè la plaça 
s’ha de remoderlar perquè està molt deteriorada, doncs no entenc a què ve 
això ara. 
 
 D’altra banda, tu pots dir que si haguessis pensat que hauria 
d’estar en el Catàleg ja ho haguessis dit, i jo insisteixo que la ciutat ha passat 
dues vegades pel sedàs d’una Comissió de Patrimoni. Fa quatre mesos es va 
aprovar el Catàleg, es va contractar a una persona i es van fer els informes. El 
Sr. Fernández estava en la Comissió i, a més, amb una responsabilitat 
important en aqueixa Comissió, i ningú va proposar que es faci un estudi 
d’aqueixa plaça,  per tant, no té molt sentit i nosaltres el que volem evitar 
precisament és una cosa que no té sentit, que s’estigui discutint en un Ple si 
una plaça és bo o no que sigui baixa o que sigui alta o que es remodeli, que es 
faci nova, etc., quan ningú ha plantejat canviar aqueixa plaça, no té 
absolutament cap sentit quan ja s’ha dit que es va a remodelar seguint el que 
hi ha ara. 
 
 Que entrem a discutir ara que si s’ha de baixar de nivell perquè 
quedaria millor doncs la veritat és que no sé a que ve aquest interès per una 
discussió d’una cosa que ningú ha plantejat,. 
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 Pel que fa a si el monument ha d’estar en castellà o en català, doncs 
no sé, potser s’ha d’obrir un debat ciutadà, ja ho pensarem i ho parlarem en la 
Comissió Informativa. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que potser no és casual que això es discuteixi aquí. Ja sé que 
no és responsabilitat, per suposat, de ningú dels aquí presents, -ho vull dir 
d’entrada i deixar-ho clar- però “bulos” sobre suposades atrocitats que 
l’ajuntament anava a fer a aquesta plaça han circulat, i és més, a mi m’han 
parat pel carrer persones del barri, -algunes conegudes- dient-me que com era 
que l’ajuntament faria uns suposats “excessos”. Jo li vaig respondre que era la 
primera notícia, i que no sé qui vol fer això, i em vam dir que era l’ajuntament 
i que ho sabia de bona font. Jo vaig afegir que no hi havia cap projecte 
municipal que pretengui arrencar els arbres ni baixar no sé què, o sigui, que 
algú s’ha dedicat a fer circular aquest “bulo” i tinc molt clar que no és ningú 
dels aquí presents. Que quedi clar que no estic acusant a ningú, sinó tot el 
contrari, perquè al marge de les discrepàncies estic convençut de la 
responsabilitat de tots els aquí presents, però això ha circulat, i segur que 
algú més ho heu escoltat. 
 
 Deixarem clar d’entrada que una cosa és que hi hagi coses 
deteriorades i que s’hagin de restaurar, els gerros, la ceràmica, la font, i una 
altra cosa és que hi hagi una intenció de carregar-se la plaça, això no. I això al 
marge de consideracions de tipus històric ja que com a problema pur i 
simplement de metodologia, no em nego a que la Comissió faci els estudis 
pertinents però el Catàleg no l’estarem obrint cada dos mesos perquè el Pla 
Especial, entre d’altres coses, és un instrument que garanteix drets i també 
limita drets, i és susceptible per tant de recursos. 
 
 Haig de dir més, el Pla que tenim aprovat està recorregut per 
propietaris que estan absolutament en contra de què estiguin incloses  
determinades finques, per tant, no es pot frivolitzar amb aquest tema. El 
catàleg no és intenció nostra tornar-ho a obrir, no dic que hagi de ser una 
cosa estàtica, per suposat que les coses caduquen, igual que s’havia fet un 
primer catàleg durant el primer ajuntament democràtic, i anys després s’ha 
revisat i aquest sens dubte que caldrà revisar-lo passat un temps, però la 
nostra intenció d’una cosa que s’acaba de tancar no és tornar-la a obrir. 
 
 Això no vol dir que no es pugui estudiar tota la història que 
vulguem de la plaça. A mi també em sorprendria perquè les places amb més 
significat històric a Barcelona no figuren en el Catàleg, no tenen aquest tipus 
de protecció, segurament perquè no és necessària, és un bé públic que si 
s’atempta contra ell ho faria aquell que té l’obligació de protegir-lo, i, 
òbviament, si hi hagués vocació de destruir-la no ho pararia la seva inclusió o 
no inclusió en un Catàleg.           
 
        En qualsevol dels casos, deixar ben clar que el fet de que no 
compartim la moció, no vol dir que no estiguem per restaurar la plaça, que és 
una cosa que es farà. I no vol dir tampoc que en la Comissió Informativa –i 
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això ja ho parlareu- feu els estudis que cregueu oportuns, però sí que 
manifesto que obrir el Pla Especial i el Catàleg de Protecció del Patrimoni, no 
és una frivolitat que es pugui fer cada vegada que se’ns vagin ocorrent coses. 
També mirarem d’aclarir que volem rehabilitar la plaça però no “carregant-
nos-la” i que no arrencarem els arbres.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal del PP, demanant la retransmissió 
de les sessions plenàries en directe per l’emissora municipal. 
 
 MOCIÓ 
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 “És evident que al llarg dels anys la política municipal ha adquirit 
una gran importància en el desenvolupament de la vida dels ciutadans/es. 
Donat que l’Ajuntament és la institució més propera a la nostra societat i per 
aquest motiu hem d’emprendre un camí cap a la interactivitat dels nostres 
ciutadans/es. 
 
 Experiències encaminades en aquest sentit com per exemple la 
cambra baixa i el Parlament de Catalunya que incorporant les noves 
tecnologies, transmet en directe a través de la seva pàgina Web les sessions 
plenàries. A més, d’aquesta forma permet  que el ciutadà/na aporti les seves 
idees i cert és que algunes d’elles han estat de gran interès comú. 
 
 Entenem que una part vital de la vida política municipal és la 
solució de problemes que afecten directament a cadascú/na dels nostres 
ciutadans/es, i per aquest motiu qui millor que ells/es mateixes s’impliquin 
en la proposta de problemes que potser puguin passar per alt i com a no en 
donar idees per a solucionar-los . 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà disposa d’una pàgina web i d’una 
entitat pública de comunicació com és Ràdio Cornellà pagades amb els 
pressupostos del Consorci, és a dir, per tots/es ciutadans/es. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Que es retransmetin les sessions plenàries en directe per 
Ràdio Cornellà. 
 
 Segon.- Es realitzi una campanya publicitària per a la informació 
d’aquest procés a la ciutadania. 
 
 Tercer.- Es creï una comissió de seguiment de resultats per a més 
tard començar una implicació directa del ciutadà/na a través de la 
retransmissió en directe a través de la pàgina web de l’Ajuntament de Cornellà 
i amb la possibilitat d’interactuar al mateix temps.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació, manifestant que 
creiem que la Ràdio és un mitjà de comunicació a l’igual que la Revista 
Cornellà Informa, i entenem que ha de donar a la població una informació 
d’interès general de manera objectiva i plural, i pensem que per això és la 
millor forma de què els ciutadans coneguin les iniciatives de cada partit, el 
comportament de cada portaveu quan defensa les mocions i allò que cadascú 
diu. També és molt interessant que la ciutadania de Cornellà conegui a les 
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persones que ells han votat i que tinguin posicionaments per poder tenir un 
criteri de com defensar els seus interessos i, al mateix temps, pretenem i 
intentem amb aquesta iniciativa que, d’alguna manera, produeix una mica de 
somriure, la involucració en la política municipal, més encara, perquè Cornellà 
és una ciutat bastant participativa en la vida municipal i en les decisions que 
es prenen en l’ajuntament. 
 
 Vull pensar que no es prendrà a broma en el sentit de la resposta 
del Portaveu Socialista en la Comissió de Portaveus, perquè penso –encara que 
en aquell moment ens hem rigut i a vegades és necessari prendre’s a “chunga” 
les expressions- que si pensem això, si pensem que avorrim a la ciutadania, 
algú hauria de començar  a pensar en canviar d’ofici. 
 
 Crec que allò que se’n discuteix aquí és d’interès general i encara 
que a vegades es fan una mica somnolentes i llargues les sessions, doncs 
potser els ciutadans/es ens toquen l’orella al representants i ens diuen que no 
siguem tan ploms i que acabem, que volen escoltar a un altre. 
 
 Penso que és interessant que la ciutadania intervingui en els plens 
d’alguna manera i que es posicioni i escolti i després decideixi, i és per això 
que jo he presentat aquesta Moció. Considero que també amb el temps es pot 
proposar allò que he dit en els últims punts, que intervinguin i que entrin 
propostes a l’ajuntament, a part de les d’associacions, també directament de 
les persones. 
 
 Espero que s’ho replantegin amb una mica de serietat. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creuen que el 
tractament que Ràdio Cornellà dóna als plens fent un resum, sembla suficient, 
potser ho podrien ampliar una mica, però donar en diferit tota la sessió que 
normalment dura tres hores, em sembla que no tindria massa audiència. 
Nosaltres ens abstindrem en aquesta votació. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que volen entendre 
l’interès que mou a la Moció, l’interès de què la ciutadania de Cornellà tingui 
més informació i que també observi el comportament de les persones a les que 
ha elegit, però des d’un altre punt de vista, des del punt de vista professional 
dels mitjans de comunicació o relacionat més amb la capacitat d’escoltar i 
d’atenció que tenim les persones, crec que retransmetre un Ple dels que estem 
acostumats a tenir nosaltres -que tampoc és que siguin excessius però que 
venen a durar ben bé tres hores- crec que seria un càstig per a la població de 
Cornellà, que, en principi, no ho veiem necessari. 
 
 Sí que penso que no estaria malament veure si es poden ampliar les 
notícies que es donen, i Ràdio Cornellà moltes vegades ja posa cunys 
exactament gravats de les intervencions que fem. Potser es pugui revisar 
aquesta motivació que té la Moció quan revisem el tema que havíem vist abans 
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amb la proposta d’ERC, en la moció sobre els mitjans de comunicació 
municipal, i es pugui tenir en compte. Buscar una fórmula que sigui a la 
vegada atractiva i que resulti de major ampliació de la informació per a la 
ciutadania però realment hi ha temes que no són esotèrics però que gairebé 
estan fregant l’esoterisme.  
 
 Hi ha coses que no les entén ningú més que nosaltres i quan ja 
portem un determinat temps aquí, perquè tampoc en el primer moment les 
entenem, com a ciutadans/es, per tant, hem de ser també una mica 
conscients amb les coses que estem proposant. La ciutadania té unes 
capacitats d’atenció, de retenció i unes capacitats d’interessar-se també pels 
temes, i hem de fer-ho d’una manera que sigui amena, agradable i, a la 
vegada, que sigui didàctica i pedagògica, i per a això no és la millor manera 
retransmetent un Ple sencer. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu 
del Grup Municipal Socialista, per manifestar que crec que tot està dit. Entenc 
i comprenc que està realitzat des d’una bona voluntat, l’únic que dic és que les 
persones que realitzen i transmeten la informació del que passa al Ple, em 
sembla que la tracten d’una forma bastant objectiva i plural. Des que he estat 
President de la Ràdio no em consta que hagi intervingut mai en com han de 
ser aqueixes informacions i la veritat és que pels mateixos professionals que 
venen a “aguantar” estoicament aquests plens i després han de realitzar el 
treball de segregar totes les notícies de totes les nostres intervencions, crec 
que aquest és un treball important, i, per tant, nosaltres no donarem suport a 
aquesta Moció simplement perquè no considerem oportú en aquests moments 
realitzar aquest tipus de transmissions per Ràdio Cornellà. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no creu que Ràdio 
Cornellà sigui objectiva, sincerament, sinó no hauria portat aquesta Moció, i  
que tenim poca participació la resta de partits, doncs també ho crec. El 
company de CiU diu que sí, doncs si amb un cop al mes amb unes tertúlies 
que, a vegades, sí que avorreixen per falta de coneixement del que es parlarà i 
perquè, a vegades, ens arriben amb només unes hores d’avanç del que es 
tractarà, creu que és suficient, jo sens dubte no crec que ho sigui. 
 
 Pretenc que quan presento alguna cosa en aquest Ple la ciutadania 
de Cornellà s’assabenti del per què ho presento i que jutgi si el que presento 
és correcte o no. 
 
 Crec que no és suficient i crec que hi ha una diferència notable de 
com tracta Ràdio Cornellà a l’equip de govern a com tracta a l’oposició, i si els 
altres grups no ho creuen, doncs ja s’ho faran. 
 
 Haig de dir a la Sra. Romero que lamento dir-li que en això no 
estem d’acord, perquè vostè prejutja a la ciutadania de Cornellà i potser –no 
ho asseguraré- menysprea la seva intel·ligència i el seu interès per la política, 
ja que són ells els que ho han de dir, i és després d’haver-ho retransmès  i de 
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fer uns estudis de com s’escolta Ràdio Cornellà i de com participen, és 
aleshores quan hem de fer un judici i dir que a la ciutadania de Cornellà no 
l’interessa allò que es diu. Si de veritat ens creiem que del que estem parlant 
aquí durant tres hores, no interessa a la ciutadania de Cornellà, doncs 
hauríem de pensar tots en canviar l’ofici. Si jo el que estic fent no interessa a 
les persones que m’han votat, no tindria molta ètica en seguir fent-ho.     
 
 Crec veritablement que Ràdio Cornellà és un ens públic i ha de ser 
més objectiva i més participativa en la vida de la ciutat, i, per tant, en les 
proposicions que tots els grups. 
 
 Sabia per endavant que la rebutjaríeu perquè és un monopoli que 
costa deixar anar, però seguirem reivindicant-ho i seguirem cada vegada que 
tinguem ocasió, denunciant la poca participació. És més, fins ara, per 
dificultats tècniques, jo escoltava poc Ràdio Cornellà, però ara he aconseguit 
escoltar-la, i us faré crítiques i apuntaré cada vegada que surt el grup de 
govern i les vegades que surt el Partit Popular, ja que els altres grups com que 
estan contents, doncs no els comptabilitzaré, però el Partit Popular no està 
content. 
 
 Novament intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, -per al·lusions-, no he 
menyspreat en cap moment la capacitat intel·lectual de la ciutadania de 
Cornellà sinó tot el contrari. Estic comentant i posant en dubte la capacitat 
d’oratòria nostra i de convenciment o de la influència que podem exercir sobre 
la ciutadania de Cornellà. Si nosaltres fóssim oradors de primera categoria, no 
per ser representants del poble som capaços d’explicar-nos raonablement i de 
manera que se’ns pugui entendre, no és així. Representar a un partit polític no 
ens infon del poder d’oratòria i de convenciment, per tant, el que estic dient és 
que la ciutadania, amb bon judici, el que faria seria canviar d’emissora, 
perquè és raonable i molt més llesta del que nosaltres podem imaginar-nos. 
 
 Finalment només voldria dir que en relació a l’última afirmació que 
ha fet la Portaveu del PP quant als recels que li comporten els professionals de 
Ràdio Cornellà, realment, penso que és molt important la afirmació que ha fet. 
 
 Pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que vol fer un 
aclariment -ja que la Sra. Romero, té la virtut de canviar les paraules i les 
intencions-. Res tinc a objectar contra els professionals de Ràdio Cornellà, sí, 
potser, contra la direcció de Ràdio Cornellà. Per als professionals que estan 
aquí aguantant tot “el rollo” -segons vostè-, que els estem donant, sense cap 
mena de dubtes, la meva admiració, però això no té res a veure amb la 
direcció i la forma de portar Ràdio Cornellà i no hem de barrejar unes coses 
amb d’altres. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aclarit això de quins són els bons i quins són els dolents, i en 
el ben entès que crec que no s’ha de confondre desigs amb realitat, tant de bo 
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que hi hagués una demanda d’informació política que ens fes pensar que 
aniria bé retransmetre el Ple, retransmetre les nostres discussions que tenen 
un limitat interès per els ciutadans, perquè els ciutadans tenen interès en què 
fem coses més que en que discutim, sobretot, volem que solucionem els seus 
problemes.  
 
 Segurament per això també a altres nivells, debats que tenen més 
envergadura tampoc es plantegen retransmetre-les per televisió -que és un 
mitjà que arriba a més gent- o per radis que tenen més audiència que Ràdio 
Cornellà. Em refereixo a altres institucions d’altres àmbits, no sé si no volen 
perdre audiència o simplement consideren que allò que és important és cobrir 
amb una bona informació allò que passa als debats però no retransmetre els 
debats. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
 
Vots a favor: 
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Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla,  
assenyalant que, com en d’altres ocasions s’ha fet en el Ple quan hi ha 
víctimes d’atemptats terroristes, fem una Declaració Institucional de rebuig 
que en aquest cas diu el següent: 
 
 “Davant els atemptats terroristes comesos per ETA, el 24 de 
setembre a Leitza (Navarra), en què va morir el caporal de la Guàrdia Civil 
Juan Carlos Beiro, i el 4 d’agost a Santa Pola (Alacant), on van morir Cecilio 
Gallego i la nena Silvia Martínez, el Ple de l’Ajuntament de  Cornellà  
 

DECLARA: 
 
 Primer.- La nostra total condemna i indignació davant aquests 
crims que atempten contra la llibertat de les persones i la convivència 
democràtica. 
 
 Segon.- La nostra solidaritat i la del poble de Cornellà amb les 
famílies de les víctimes mortals, amb els nombrosos ferits pels dos atemptats, 
amb els veïns de Santa Pola, Leitza, i de les localitats d’origen de les víctimes. 
 
 Tercer.- Rebutgem, una vegada més, aquests atemptats 
indiscriminats i brutals, convençuts que només des de la unitat i utilitzant els 
mitjans que ens ofereix l’Estat de Dret, aconseguirem acabar amb els 
assassinats i la intolerància de tots aquells que atempten contra la vida en 
una societat lliure.”   
 
  
 
 7.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que vol efectuar un prec 
sobre un tema que penso que hem parlat més d’una vegada i sembla que no té 
solució. Però, si més no, deixar constància de les queixes que he rebut del 
soroll i el corre de dalt a baix de motos al carrer dels Ferrocarrils Catalans que 
sembla ser que allò és permanent i que la policia ja ha anat més d’una vegada. 
Sé que aquesta és una qüestió que hem tractat, però es veu que allà és 
bastant permanent i que no acaben d’anar-se’n, per tant, només deixar això 
aquí, a veure si es pot fer alguna cosa. 
 
 Un altre prec és relatiu a que s’estan renovant els parcs infantils en 
moltes places i molts llocs de Cornellà, i hi ha un en concret que s’està 
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modificant, independentment de si era més o menys necessari, sí vull referir-
me a un d’aquests parcs, el que hi ha a la cantonada del carrer Catalans i el 
carrer Frederic Soler. 
 
 Ara s’estan canviant els aparells, que alguns estaven més o menys 
bé, però hi ha un problema allà que crec que té tanta o més importància que 
els aparells. Aquell parc té una certa inclinació i aquest any que ha plogut 
amb molta freqüència s’acumula l’aigua i, a vegades, un terç o més de la 
placeta està plena d’aigua o sinó està plena d’aigua, com a mínim, la terra està  
mullada, i penso que no és ni molt menys higiènic. Els nanos estan allà i això 
s’hauria d’intentar arreglar, per una banda, no sé si es possible anivellar tota 
la plaça perquè això no passi, però sobretot hi ha allà un embornal que potser 
es podrà connectar amb les clavegueres per evitar que això passi, perquè això 
és permanent i els nens petits que estan allà  a vegades no poden ni entrar per 
una porta perquè està ple d’aigua, Ja he dit que la terra està mullada i es pot 
veure que està verdosa, i crec que si es fes una anàlisi d’aquestes terres, es 
veuria que hi ha elements que són contraris a la salut dels nens i perillosos, 
per tant, que es tingui en compte, no només de canviar els aparells de jocs, 
sinó aquest tema que és tan o més important que l’altre. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que es pren nota dels precs 
 
 A continuació intervé del senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que en relació amb un 
tema tractat anteriorment vol manifestar que la Comissió Informativa d’Obres i 
Urbanisme és la comissió informativa de les que funcionen millor, i crec que hi 
ha un clima de treball i col·laboració i fins i tot més participació i més treball 
conjunt. Però això no treu que crec que no es va parlar d’una qüestió perquè 
estava fen memòria i crec que no vaig faltar i vam parlar-ho però que no va 
acabar de concretar. 
  
 Vull dir que hi ha dos temes que, si no els vaig treure en la 
Comissió Informativa, és perquè se m’han plantejat posteriorment. Un tema va 
referit a unes obres d’Almeda. Vaig parlar amb uns veïns que estaven entre 
queixosos i ignorants, plantejaven, en concret, que en un carrer del darrere 
però també en el passatge Salamanca, deien que durant mesos hi havia hagut 
molt poca activitat treballant allà, i que s’hi havien donat situacions, fins i tot, 
una mica esperpèntiques, com que hi havia un dia tres treballadors magribíns 
que tenien dificultats per entendre’s amb l’encarregat. Això va lligat una mica 
amb allò que plantejàvem sobre la subcontractació, però no necessàriament 
ha de ser el punt central. 
 
 La qüestió és que les obres han durat molt, estaven queixosos que 
hi havia poca gent treballant i em vam dir que mirés com estava fet, i realment  
estava fet malament, les rajoles s’aixequen, a part de què les obres encara no 
estan acabades, i aleshores em preguntaven a què és degut això.? 
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 La gent està queixosa perquè durant mesos ha vist que allà es 
treballa poc, fins i tot. veient que els treballadors amb prou feina en sabien,  
òbviament, no és culpa d’ells, en tot cas, potser de l’empresa, i, efectivament, 
el resultat em va semblar que no lliga. 
 
 Crec que això s’hauria de mirar, entre d’altres coses, perquè potser 
caldria penalitzar l’empresa, a part que les obres no estan acabades. 
 
 Altra qüestió és que un ciutadà em va comentar que la rotonda que 
s’ha fet a l’entrada, ha costat vint-i-un milió de pessetes. Li vaig dir que no ho 
sabia, però a més, que valgui 21, 15, 18 o 19 milions de pessetes, no em diu 
res perquè no tinc la referència amb la qual avaluar, en tot cas, em vaig 
comprometre a preguntar-ho. 
 
 A mi no m’interessa la xifra absoluta, m’interessa que es justifiqui, 
dient ha costat 21 milions de pessetes o 15, perquè realment s’ha fet això, és a 
dir, jo no poso en dubte ni la qualitat de l'obra ni la necessitat de l’obra només 
demano que se’m donin els elements que em permetin contestar a aquest 
ciutadà. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
contestant al Sr. Tardà, dir que respecte del passatge Salamanca sembla ser 
que l’únic que falta és que el proveïdor del material subministri unes 
jardineres i algunes altres peces.   
 
 El problema que hi ha allà és el mateix problema que tenim a les 
obres del barri Centre. Si això no fos l’ajuntament, i per tant, no treballéssim 
amb diners públics i no haguéssim de seguir un sistema de contractació, jo li 
encarregaria les obres de l’ajuntament a la Cooperativa del Baix Llobregat. Per 
què?, perquè són gent del poble, són gent que treballen bé i que quan 
comencen una obra tens la seguretat de què tracten bé als veïns, fan bé la 
feina i, a més a més, fa un preu ajustat. Però això és un ajuntament, i per 
tant, ha de fer tràmits de contractació i ens hem d’ajustar al sistema de 
contractació de la Llei. Això és hem de fer un concurs i ho hem d’adjudicar 
normalment a l’empresa que fa l’oferta més econòmica. A més, ara el sector de 
la construcció està amb unes determinades característiques i també ens passa 
a l’ajuntament amb el tema dels peons que es presenten poca gent per 
treballar, avui mateix es queixava també la patronal de la construcció perquè 
diuen que el personal que tenen no està preparat i això és també un dels 
motius que provoquen que hi hagi bastants accidents. 
 
 A la construcció en aquest moment, sobretot a l’obra pública, està 
treballant gent molt poc qualificada, molts d’ells és la primera vegada que han 
treballat a obra pública, però amb això no podem fer res. Una altra cosa és 
que decidim que mentre duri la situació així, mentre l’Escola Gaudí no tregui 
un munt de gent, no fem més obra pública, però és clar que això no podem 
fer-ho, aquest és el problema i és un problema que ens passa a nosaltres i que 
ara passa en totes les obres públiques. O sigui, hi ha massa obra, no hi ha 
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bons professionals, ni surten aprenents i, per tant, no hi ha personal 
qualificat. Hem fet aixecar carrers sencers i és igual l’empresa que ho faci, 
perquè estan malament, i això també retarda les obres, aquest és el problema 
que hi ha. 
 
 Pel que fa a la rotonda, el preu em sembla que va ser de set milions 
de pessetes, més o menys. De totes maneres et donem l’expedient per poder 
consultar-lo, les obres les fa l’ajuntament, el projecte el fa l’ajuntament, 
normalment contemplen els preus de l’ITEC per això, a vegades, tenim 
problemes perquè ens queden obres desertes ja que els preus que posa 
l’ajuntament són molt ajustats. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que vol fer un prec en 
relació amb les festes assenyalades, com és l’11 de setembre, Sant Jordi i la 
Festa Major. Que al balcó de l’ajuntament es posi el domàs amb l’escut de la 
ciutat, perquè en aquest últim 11 de setembre, va haver-hi varis veïns que em 
van fer notar que la façana de l’ajuntament es veia que no estava celebrant la 
festa. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que prenen nota 
del prec, i els hi sembla raonable. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol repetir per 
tercera vegada, Sr. Morlanes, sembla ser que no llegeix les actes i no ha vist 
que jo hi havia demanat l’expedient dels pisos del carrer Lepanto, número 38, 
aquells famosos pisos que jo acompanyava als veïns a Urbanisme i que m’han 
tornat a reclamar i, bé, vaig escoltar uns quants “piropos” per a vostè i per a 
mi. 
 
 També tinc demanat des de fa bastant temps la resolució del 
Defensor del Pueblo sobre el carrer Ramoneda, -la rostisseria dels pollastres- 
sé que va haver una resposta i la vaig sol·licitar al seu dia i no m’ha arribat. 
 
 Altra qüestió que ja ha sortit, el Sr. Martínez ha parlat del barri 
Centre, sé que hi ha malestar en els veïns i voldria fer una pregunta: per quan 
es preveu el fi d’aquestes obres?. I si pel que ha dit, quan una obra es 
contracta té un termini de lliurament i sinó hi ha unes penalitzacions, jo 
suggeriria que aquests diners de penalització no se’ls quedi l’ajuntament, que 
els distribueixi als comerciants o els redueixi als comerciants dels seus 
impostos ja que durant un any o dos pateixen, el minvanent en els seus 
calaixos degut a què la gent no pot circular pels seus carrers i tenen l’accés 
difícil a les compres, no només a les botigues, als garatges, als bars, a tots els 
locals comercials que hi ha en els carrers en obres, per cert, el Partit Popular,  
al seu dia, ja va presentar una Moció perquè d’alguna manera es compensés 
als comerciants per aquest tema. 
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 Demanar  per últim que se’m faciliti un informe, sobre si han hagut, 
-ha estat una notícia que m’ha arribat, i també pot ser un “bulo” com el de la 
plaça- incidents en el camp de les Aigües, i quina actuació hi va haver de la 
Guàrdia Urbana i per què. És una cosa que vull concretar perquè tinc una 
versió i m’agrada saber la versió de l’ajuntament. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que es pren nota dels precs. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que en 
relació a les obres del barri Centre, -com tothom recordarà- hi ha dues fases. 
La primera fase suposo que s’acabarà a mitjans del mes vinent, i 
automàticament començarà la segona fase. Les obres jo no he dit que no 
tinguessin cap data per finalitzar, les obres d’Almeda triguen però estan dintre 
de termini, o sigui, la llei també marca un mínim de termini. I les del barri 
Centre també estan dintre de termini. 
 
 Pel que fa a allò que diu sobre les penalitzacions, quan vam arreglar 
Rubió i Ors, i es van pujar els carrers perquè els van fer més amples, tampoc 
automàticament no vam pujar l’IAE als comerciants. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que havia presentat un 
prec per escrit, un prec que no va adreçat al grup majoritari en el govern, el 
PSC, sinó que va adreçat a tots els grups municipals. 
 
 En principi, l’únic que pretenc és reconvertir una moció que creia 
que donat el tema que tractava, la connexió entre les aigües del Consorci 
d’Aigües de Tarragona i el Consorci d’Aigües del Ter-Llobregat, tenia a veure 
amb la nostra ciutat perquè, en definitiva, el que s’està fent és parlar dels 
subministraments en alta de les aigües que rebem en la nostra ciutat. 
 
 En la Junta de Portaveus es va considerar que no era motiu de 
moció sinó que quedes reconvertida en un prec i això és el que he fet. Per tant, 
l’únic que volem presentar és el següent: aquest estiu la Generalitat de 
Catalunya ha aprofitat el mes d’agost precisament per a exposar al públic el 
projecte de connexió de les xarxes d’aigües de les companyies del Consorci 
d’Aigües de Tarragona i del Ter-Llobregat, i això és el primer pas, és una 
manera camuflada de treballar a favor del Pla Hidrològic Nacional, i que, a la 
vegada, aquestes obres, en principi, s’estan tramitant sense la declaració 
d’impacte ambiental que es requereix que es faci obligatòriament en tota obra. 
 
 L’únic que demanem en aquest cas és que els partits que tenim 
representació parlamentària en el Parlament de Catalunya, facin un 
seguiment de com s’estigui desenvolupant l’exposició pública d’aquest projecte 
i les al·legacions que es presentin. I, evidentment, si les al·legacions tenen una 
importància suficient que es retiri el projecte i es discuteixi i s’elabori 
novament, i a la vegada, també, que instem als nostres partits perquè el 
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Govern de la Generalitat obri un debat social nacional -que penso que és 
fonamental- en el qual segurament ens posarem d’acord molts més sobre una 
nova cultura de l’aigua basada en l’estalvi, en l’eficiència i en la reutilització de 
les aigües, perquè des de molts punts de vista estem convençuts que l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona i Barcelona, no necessiten aigües d’altres llocs, ni 
del Roine ni tant sols de l’Ebre. 
 
 El prec diu literalment el següent:    
 
 “El govern de la Generalitat de Catalunya va aprofitar el mes d’agost 
per exposar al públic el projecte de connexió de les xarxes d’aigües  de les 
companyies Consorci d’Aigües de Tarragona i Aigües del Ter-Llobregat, 
justificant les obres per establir una xarxa reversible entre les àrees 
metropolitanes de Tarragona i Barcelona. I que no obstant, aquestes obres 
responen principalment a altres finalitats.  
 
 Per la dimensió de les infraestructures, el projecte no amaga que 
podrà transportar un volum d’aigua molt superior a les concessions d’aigua 
existents. De fet, les obres estan dimensionades per transvasar l’aigua prevista 
pel Pla Hidrològic Nacional (PHN) a la zona  de Barcelona, 190 Hm3. En 
conseqüència, es tracta de la primera obra del PHN que es pensa executar. 
 
 Aquesta obra es pretén tramitar sense declaració d’impacte 
ambiental, quan aquesta és obligatòria, i per tant vulnerant la normativa. 
 
 D’altra banda, són moltes les opinions tècniques i polítiques que 
defensen que les necessitats d’aigua de l’Àrea Metropolitana de Barcelona no 
han de basar-se en una política de transvasaments (ni Ebre ni Roine), sinó en 
polítiques sostenibles, perfectament aplicables de forma progressiva en el 
temps. 
 
 Per això, el grup municipal d’Iniciativa per Catalunya Verds, 
conforme a les recomanacions que es van fer en Junta de Portaveus, insta a la 
resta de grups polítics municipals amb representació parlamentària, que: 
 
 Primer.- Demanin al govern de la Generalitat que un cop 
transcorregut el termini d’exposició pública, i atenen a les al·legacions 
presentades, es retiri aquest projecte de connexió. 
 
 Segon.- Proposin que el govern de la Generalitat i el conjunt 
d’administracions implicades obrin un gran debat nacional que instauri una 
nova cultura de l’aigua, basada en l’estalvi, l’eficiència i la reutilització de les 
aigües.” 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que es pren nota del prec. 
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III 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRAESTRUCTURES 
 
 
 1.-  Donar la conformitat al Pla de Seguretat i Salut de les obres 
de “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Suris” presentat 
per l’empresa adjudicatària Construcciones Pérez Villora, Sociedad 
Anónima. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist el projecte d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de 
l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria 
Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos milions cent nou mil quatre-
cents setanta-cinc euros amb setze cèntims (2.109.475,16 euros), Impost 
sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment per acord de Ple de data 20 de 
desembre de 2001 i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el 
Butlletí Oficial de la Província (BOP) núm. 5 de data 5 de gener de 2002 i al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3549 de data 9 de 
gener de 2002, el qual ha quedat aprovat definitivament per acord de Ple de 
data 25 d’abril de 2002. 
 
 Vist l’acord del Ple de data 25 d’abril de 2002, pel qual és nomena 
coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les obres, a 
l’arquitecte tècnic Sr. Modest Mor i París. 
 
 Vist, així mateix, el pla de seguretat i salut en el treball, redactat 
per l’empresa adjudicatària Construcciones Pérez Villora, Sociedad Anónima. 
 
 Vist l’informe emès en data 25 de setembre de 2002, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, quant a la 
proposta d’aprovació del Pla de seguretat i salut en el treball, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

“El Pla de seguretat i salut en el treball, redactat per l'empresa 
Construcciones Pérez Villora SA, en aplicació de l'Estudi de 
seguretat i salut del projecte de Rehabilitació, està informat 
favorablement per el Coordinador, en matèria de seguretat i salut 
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durant l'execució de les obres, senyor Modest Mor Paris, d'acord a 
l'article 7 apartat 2 del RD 1627/1997. 
 
Per tant, a criteri del tècnic signant, es pot procedir a l'aprovació del 
Pla de seguretat i salut de les obres de "Rehabilitació de l'antiga 
fàbrica de Can Suris" presentat per l'empresa Construcciones Pérez 
Villora SA com adjudicatària de les mateixes.” 

 
 Vist l'acta d’aprovació del Pla de Seguretat i Salut de l’arquitecte 
tècnic Sr. Modest Mor i París, de data 23 de setembre de 2002, favorable al 
contingut del pla de seguretat i salut, obrant a l’expedient. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Donar la conformitat al Pla de seguretat i salut presentat 
per l’empresa adjudicatària Construcciones Pérez Villora, Sociedad Anónima i 
informat favorablement per l’arquitecte tècnic, coordinador de seguretat i 
salut,  Sr. Modest Mor i París. 
 
 Segon.- Notificar el present acord al Sr. Modest Mor i París–
arquitecte tècnic i coordinador en matèria de seguretat i salut, als directors 
facultatius de les obres Sr. Josep Ma Julià i Capdevila-arquitecte i Sr. Albert 
Roig i Conill-arquitecte tècnic i a l’empresa adjudicatària Construcciones Pérez 
Villora, Sociedad Anónima, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que per començar les obres s’ha d’aprovar el Pla de 
Seguretat, que és el que fem avui.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
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Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
ÀREA DE SALUT PÚBLICA, SERVEIS SOCIALS I DONA 
 

 2.- Aprovar el protocol addicional al conveni per a la cooperació 
interadministrativa, subscrit per les parts el 26 d’octubre de 2001, que té 
per objecte l’actualització i la concreció per a l’exercici 2002, de la 
cooperació entre el Departament de Benestar Social i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, per a la prestació, el manteniment i la millora dels 
programes i les actuacions en l’àmbit dels serveis socials i benestar 
social. 
  

 MOCIÓ 

 
 “Atès el Decret 284/1996 de 23 de juliol de 1996, de regulació del 
Sistema Català de Serveis Socials, preveu els convenis de col·laboració com un 
dels mitjans de coordinació interadministrativa entre l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya i els ens locals. 
 
 Atès l’ordre de 08 de maig de 2002, de convocatòria perquè els 
Ajuntaments  de més de 20.000 habitants, els consells comarcals i les entitats 
públiques puguin sol·licitar la formalització, per l’exercici 2002, de protocols 
addicionals als convenis subscrits l’any 2001 amb el Departament de Benestar 
Social per a la cooperació  interadministrativa en matèria de serveis socials i 
benestar social. 
 
 Atès que el termini per la  signatura dels protocols  amb el 
Departament de Benestar Social finalitza el 30 de setembre de 2002. 
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 Atès que per acord del  Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
de data 27 de setembre del 2001, va aprovar el text del conveni Marc de 
Cooperació durant el període 2001-2003, entre l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i el Departament de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el protocol addicional al Conveni per a la 
cooperació interadministrativa  subscrit per les parts el 26 d’octubre de 2001, 
que té per objecte l’actualització i la concreció, per l’exercici 2002, de la 
cooperació entre el Departament de Benestar Social i l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat  per a la prestació, el manteniment i la millora dels programes i 
les actuacions en l’àmbit del serveis socials  i benestar social. 
 
 Segon.- Autoritzar al Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde President 
de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat per a la signatura de tots aquells 
documents que siguin necessaris per a la formalització de la present 
resolució.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que no es va poder passar per la Comissió 
Informativa de Serveis a la Persona perquè va arribar el protocol addicional 
l’endemà que es va fer la Comissió Informativa. 
 
 Només, per anar ràpid, diré que a les partides pressupostàries, 
aquest any, s’ha posat una nova partida per al transport adaptat, dotat amb 
36.998 euros. Que també s’ha pujat el tema del pressupost d’atenció primària, 
dels serveis de Serveis Socials d’atenció  primària. També el tema d’atenció 
precoç, que d’alguna manera aquestes partides hi ha hagut un increment per 
part del Departament de Benestar Social de la Generalitat. I, que el Festival de 
Pallassos queda igual que l’any passat, que d’alguna manera va dirigit a la 
gent gran de Cornellà perquè puguin portar ells i els seus nets al Festival.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
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Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


